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Protokół Nr IX/2019 

sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego 

przeprowadzonej w sali konferencyjnej w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Aleksandrowie Kujawskim przy ul. Słowackiego 8 

w dniu 13 grudnia 2019 roku 

 

 
1. OTWARCIE. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski otworzył obrady IX sesji 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego. Powitał Panie i Panów Radnych. Powitał Panią Starostę 

wraz z członkami Zarządu Powiatu i pracownikami Starostwa oraz przybyłych gości. 

Poinformował, że sesję będzie protokołowała Pani Agnieszka Sobiecka-Podlewska. Następnie 

oddał głos radnemu panu Andrzejowi Łozickiemu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Aleksandrowskiego rozpoczął IX sesję o godzinie 1000. 

 

Radny Pan Andrzej Łozicki przypomniał, że dzień 13 grudnia jest dniem rocznicy 

wprowadzenia stanu wojennego i poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięć ofiar związanych 

z tym wydarzeniem.  

 

Zebrani na sali posiedzeń uczcili minutą ciszy pamięć osób, które poniosły śmierć w wyniku 

wprowadzenia stanu wojennego w Polsce.  

 

 

2.  STWIERDZENIE PRAWOMOCNOŚCI OBRAD (quorum). 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do punktu 2 – 

stwierdzenie prawomocności obrad informując, że ustawowy skład Rady Powiatu wynosi  

17 radnych. Według listy obecności, na moment otwarcia sesji uczestniczy w niej 16 radnych. 

Przewodniczący stwierdził więc, że sesja dysponuje wymaganym quorum, co oznacza, że 

Rada Powiatu może obradować i podejmować uchwały w sprawach objętych porządkiem 

obrad, ponieważ jej obrady są prawomocne. 

 

 

3. PORZĄDEK OBRAD SESJI 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do punktu 3 – 

porządek obrad sesji. Poinformował, że porządek obrad został przesłany radnym przy 

zawiadomieniu o sesji. Problematyka podana w porządku obrad sesji znajduje umocowanie  

i uzasadnienie w projektach uchwał przesłanych Radnym w materiałach przy zawiadomieniu 

o sesji. Przewodniczący poinformował, że w dniu 12 grudnia Zarząd Powiatu zwrócił się  

z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad sesji poprzez dodanie punktu „Projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Niepubliczną Szkołę Muzyczną I St. Camerata 

Vladislawia Marek Dzięcielewski w Aleksandrowie Kujawskim lokali użytkowych 

położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie 

Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu”. W związku z powyższym poddał pod 

głosowanie wniosek o rozszerzenie porządku obrad o punkt, w brzmieniu jak wyżej, oraz  

o umieszczenie go po punkcie 23.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak poprosił o uzasadnienie rozszerzenia porządku obrad o ten 
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właśnie punkt. Pan radny przypomniał, że Zarząd Powiatu dwa miesiące wcześniej 

podejmowała decyzję w tej sprawie, to jest wynajął szkole pomieszczenia w internacie na 

okres powyżej trzech lat.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska wyjaśniła, że w dniu wczorajszym 

umowa zawarta pomiędzy dyrektorem szkoły a szkołą muzyczną została rozwiązana za 

porozumieniem stron. W związku z tym zachodzi konieczność udzielenia zgody przez Radę 

na zawarcie kolejnej umowy na okres dłuższy niż trzy lata i wyrażenie zgody na odstąpienie 

od trybu przetargowego zawarcia tej umowy. Jak Państwo pamiętają, w sierpniu, została przez 

Zarząd podjęta decyzja o wynajmie tych pomieszczeń. Została ona podjęta niesłusznie, 

Zarząd został wprowadzony w błąd przez pracowników Wydziału Geodezji. Starosta 

przeprosiła za błędnie podjętą przez Zarząd decyzję mówiąc, że podjęcie uchwały przez Radę 

w przedmiotowej kwestii jest jedyną drogą naprawy tego błędu i poprosiła o rozszerzenie 

porządku obrad sesji i podjęcie przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poddał pod głosowanie 

wniosek o rozszerzenie porządku obrad poprzez dodanie punktu w brzmieniu „Projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Niepubliczną Szkołę Muzyczną I St. 

Camerata Vladislawia Marek Dzięcielewski w Aleksandrowie Kujawskim lokali użytkowych 

położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie 

Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu”. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy są inne wnioski  

o zmianę porządku obrad. W związku z brakiem wniosków o zmianę porządku obrad 

Przewodniczący poddał prządek pod głosowanie.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poinformował, że projekt 

uchwały, która została wprowadzona do porządku obrad podlega zaopiniowaniu przez 

Komisję Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej i poprosił Przewodniczącego o zwołanie 

Komisji w przerwie obrad w celu zaopiniowania przedmiotowego projektu uchwały.  
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4. PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z VIII  SESJI. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski przystąpił do realizacji punktu 

4 – przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Powiatu. § 25 ust 1 Statutu Powiatu 

Aleksandrowskiego stanowi, iż radni mogą nie później niż na dwa dni przed terminem 

następnej sesji rady zgłaszać na piśmie poprawki i uzupełnienia do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że nie wpłynęły żadne poprawki ani uzupełnienia do 

protokołu z VIII sesji i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z VIII sesji oraz o  jego 

przyjęcie bez czytania.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

 

5. SPRAWOZDANIE STAROSTY Z DZIAŁALNOŚCI ZARZĄDU POWIATU ZA 

OKRES MIĘDZY VIII A IX SESJĄ 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 5 - sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między VIII a IX 

sesją. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że zgodnie z art. 12 

pkt 4 ustawy o samorządzie powiatowym, do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy 

rozpatrywanie  sprawozdań z działalności Zarządu Powiatu. Na podstawie § 17 pkt 3 Statutu 

Powiatu Aleksandrowskiego, porządek obrad Rady Powiatu zawiera punkt „sprawozdanie 

przewodniczącego zarządu z działalności zarządu w okresie międzysesyjnym”. W związku  

z powyższym sprawozdanie zostało radnym przedstawione i przesłane wraz z materiałami 

sesyjnymi oraz rozszerzone o informacje z posiedzeń Zarządu w dniach 9, 10, 11 i 12 grudnia.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja 

Rewizyjna dokonała kontroli działalności Zarządu Powiatu za okres między VIII a IX sesją 

Rady Powiatu i nie wniosła żadnych uwag.  
 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję oraz stwierdził, że Rada 

Powiatu zapoznała się z przedstawionym przez Starostę sprawozdaniem z prac Zarządu 

Powiatu za okres między VIII a IX sesją. 
 

 

6. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA WYNAJEM 

PRZEZ BIURO KUJAWSKO-POMORSKIEGO OŚRODKA DORADZTWA 

ROLNICZEGO W MINIKOWIE LOKALI UŻYTKOWYCH POŁOŻONYCH  

W BUDYNKU BYŁEGO INTERNATU ZESPOŁU SZKÓŁ NR 1 CKP  

W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM NA OKRES POWYŻEJ 3 LAT ORAZ 

WYRAŻENIA ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD OBOWIĄZKU 

PRZETARGOWEGO TRYBU ZAWARCIA UMOWY NAJMU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 
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punktu 6 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Biuro Kujawsko-

Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Minikowie lokali użytkowych położonych  

w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres 

powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w dniu  

21 listopada 2019 roku Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 Centrum Kształcenia Praktycznego  

w Aleksandrowie Kujawskim zwrócił się z wnioskiem o wyrażenie zgody na przedłużenie 

umowy najmu pomieszczeń znajdujących się w budynku byłego internatu na potrzeby 

związane z działalnością Biura Kujawsko – Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego  

z siedzibą w Minikowie. Aktualnie na podstawie umowy najmu lokalu użytkowego 

wynajmowane są 3 pomieszczenia o łącznej powierzchni 60 m2. Obecna umowa obowiązuje 

do dnia 28 lutego 2020 roku. Zgodnie z art. 43 ust. 2 pkt 3 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami jednostka organizacyjna jako trwały zarządca ma prawo do oddania 

nieruchomości lub jej części w najem, dzierżawę albo użyczenie na czas nie dłuższy niż czas, 

na który został ustanowiony trwały zarząd, z równoczesnym zawiadomieniem właściwego 

organu i organu nadzorującego, jeśli umowa jest zawierana na czas oznaczony do 3 lat, albo 

za zgodą tych organów, jeżeli umowa jest zawierana na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub 

czas nieoznaczony, jednak  na okres nie dłuższy niż czas, na który został ustanowiony trwały 

zarząd. Zgoda jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas 

oznaczony strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Wykonanie uchwały powierzone zostanie Dyrektorowi Zespołu Szkół Nr 1, jako trwałemu 

zarządcy, za zgodą Zarządu Powiatu. Ponadto, zgodnie z art. 37 ust 4 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami zawarcie umowy użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu, chyba że Rada 

Powiatu wyrazi zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak powiedział, że podobnie jak na Komisji Mienia Powiatu  

i Infrastruktury Technicznej tak podczas dzisiejszych obrad będzie głosował za podjęciem 

każdej z tych uchwał jednakże zauważył, że należy zastanowić się co dalej z budynkiem po 

byłym internacie. Stan tego budynku pozostawia wiele do życzenia i należałoby podjąć 

czynności związane z jego remontem, skoro czerpane są korzyści z jego wynajmu, albo też 

rozpatrzeniem przyszłości tego obiektu. Ponieważ w kolejnym projekcie budżetu nie 

przewidziane są środki na ten cel pan radny zadał pytanie, co dalej z tym budynkiem. 

Budynek ten, w pewnym sensie, jest wizytówką powiatu, która poniekąd świadczy o tym jak 

Powiat zarządza tym mieniem.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że pytanie ma się 

nijak do procedowanej uchwały, temat ten jest tematem na dłuższe rozważnie w innym czasie 

i innym miejscu. Poprosił jednak panią Starostę o syntetyczną odpowiedź.   

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odpowiedziała, że do rozmów na 

temat stanu budynku po byłym internacie można wrócić na posiedzeniu właściwej Komisji. 

Na chwile obecną Zarząd przekazał projekt budżetu na przyszły rok i w tym projekcie nie 
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zostały zabezpieczone środki na remont przedmiotowego budynku. W tej chwili, jako 

priorytet, przyjęliśmy remont łazienek na parterze, znajdujących się w części wynajmowanej. 

Ten remont w najbliższym czasie jest dla nas priorytetem.   

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak powiedział, że pan Przewodniczący dokonując oceny 

wystąpienia radnego, stwierdził, że nie było ono we właściwym czasie i miejscu. Pan radny 

stwierdził, że trudno byłoby wybrać lepszy czas i miejsce. Nie rozmawiamy na ten temat ani 

na posiedzeniach Komisji ani na sesjach Rady Powiatu. Gdzie więc można na ten temat 

rozmawiać?  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poprosił aby skupić się na 

meritum uchwał a nie rozszerzać dyskusję na zupełnie inne tematy dotyczące Zespołu Szkół 

Nr 1. Następnie Przewodniczący spytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w dyskusji.  

W związku z brakiem chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod 

głosowanie projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/134/2019).    

 

 

7. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA WYNAJEM 

PRZEZ BIURO KUJAWSKO-POMORSKIEJ IZBY ROLNICZEJ W PRZYSIEKU 

LOKALU UŻYTKOWEGO POŁOŻONEGO W BUDYNKU BYŁEGO 

INTERNATU ZESPOŁU SZKÓŁ NR 1 CKP W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM 

NA OKRES POWYŻEJ 3 LAT ORAZ WYRAŻENIA ZGODY NA ODSTĄPIENIE 

OD OBOWIĄZKU PRZETARGOWEGO TRYBU ZAWARCIA UMOWY NAJMU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 7 – podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Biuro 

Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w Przysieku lokalu użytkowego położonego w budynku 

byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 

lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

najmu. Przewodniczący spytał Starostę czy uzasadnienie do przedmiotowej uchwały jest 

tożsame z uzasadnieniem do poprzedniej uchwały i stwierdził, że jeżeli by tak było, a Wysoka 

Rada nie miałaby nic przeciwko temu to prosiłby o nieodczytywanie uzasadnienia.   

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że do kolejnych 

trzech uchwał jest tożsame uzasadnienie. Jednakże w tym momencie Pani Starosta 

wytłumaczyła zmianę treści uzasadnień do przedmiotowych uchwał. Wraz z materiałami 

sesyjnymi radni otrzymali uzasadnienie o nieco innej treści niż to, które otrzymali przed sesją. 

Uzasadnienie odczytane do uchwały w punkcie 6 oraz uzasadnienia rozdane radnym przed 

sesją są właściwe. Jeśli Wysoka Rada nie wniesie sprzeciwu to uzasadnienia nie będą 

odczytywane.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy radni wyrażają na 

to zgodę. Nikt z radnych nie zabrał głosu co Przewodniczący odczytał za zgodę na takie 

rozwiązanie.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/135/2019).    

 

 

8. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA WYNAJEM 

PRZEZ PAŃSTWOWE GOSPODARSTWO WODNE WODY POLSKIE LOKALU 

UŻYTKOWEGO POŁOŻONEGO W BUDYNKU BYŁEGO INTERNATU 

ZESPOŁU SZKÓŁ NR 1 CKP W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM NA OKRES 

POWYŻEJ 3 LAT ORAZ WYRAŻENIA ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD 

OBOWIĄZKU PRZETARGOWEGO TRYBU ZAWARCIA UMOWY NAJMU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 8 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie lokalu użytkowego położonego w budynku byłego 

internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/136/2019).    
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9. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA WYNAJEM 

PRZEZ STOWARZYSZENIE NA RZECZ DZIECI I OSÓB  

Z NIEPEŁNOSPRAWNOŚCIĄ RADOSNY ZAKĄTEK LOKALI UŻYTKOWYCH 

POŁOŻONYCH W BUDYNKU BYŁEGO INTERNATU ZESPOŁU SZKÓŁ NR 1 

CKP W ALEKSANDROWIE KUJAWSKIM NA OKRES POWYŻEJ 3 LAT ORAZ 

WYRAŻENIA ZGODY NA ODSTĄPIENIE OD OBOWIĄZKU 

PRZETARGOWEGO TRYBU ZAWARCIA UMOWY NAJMU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 9 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Stowarzyszenie 

na Rzecz Dzieci i Osób z Niepełnosprawnością Radosny Zakątek lokali użytkowych 

położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/137/2019).    

 

 

10. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA 

WYDZIERŻAWIENIE CZĘŚCI NIERUCHOMOŚCI WSPÓLNEJ W TRYBIE 

BEZPRZETARGOWYM 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 10 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 

nieruchomości wspólnej w trybie bezprzetargowym. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że Zarząd 

Spółdzielni Socjalnej „KUJAWIANKA” w Aleksandrowie Kujawskim wystąpił z wnioskiem 

o przedłużenie umowy dzierżawy terenu parkingu położonego przed budynkiem Urzędu 

Miejskiego i Starostwa Powiatowego na okres od 1 stycznia 2020 roku do 31 grudnia 2022 

roku. Poprzednia umowa dzierżawy została zawarta na okres od 3 stycznia 2017 roku do 31 

grudnia 2019 roku pomiędzy Gminą Miejską Aleksandrów Kujawski a Spółdzielnią Socjalną 

„KUJAWIANKA”. Prowadzona działalność na wyżej wymienionym terenie daje zatrudnienie 

osobom wykluczonym społecznie i niepełnosprawnym. Starosta poprosiła o podjęcie uchwały 

wraz z autopoprawką, która została radnym przedstawiona. Autopoprawka polega na zmianie 
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zapisu § 1 ust. 2 na zapis o treści „Wydzierżawia się nieruchomość, o której mowa w ust. 1 na 

okres od 01.01.2020 r. do 31.12.2022 r.”. Autopoprawka spowodowana jest wystąpieniem 

oczywistej omyłki pisarskiej.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/138/2019).    

 

 

11. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZEJĘCIA NIEKTÓRYCH ZADAŃ  

Z ZAKRESU ADMINISTRACJI RZĄDOWEJ ZWIĄZANYCH  

Z KWALIFIKACJĄ WOJSKOWĄ W 2020 ROKU 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 11 – podjęcie uchwały w sprawie przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji 

rządowej związanych z kwalifikacją wojskową w 2020 roku. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że Wojewoda 

Kujawsko-Pomorski pismem z dnia 30 października 2019 roku wystąpił do Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego o przejęcie niektórych zadań z zakresu administracji rządowej 

związanych z kwalifikacją wojskową w 2020 roku to jest wypłaceniu dodatkowych 

wynagrodzeń osobom wchodzącym w skład Powiatowej Komisji Lekarskiej  

w Aleksandrowie Kujawskim w przypadku udziału w pracy tej komisji poza godzinami pracy 

zawodowej. Wypłata wynagrodzeń osobom wchodzącym w skład Powiatowej Komisji 

Lekarskiej nastąpi po uprzednim przekazaniu środków finansowych przez Wojewodę 

Kujawsko-Pomorskiego. W związku z powyższym Starosta wniosła o wyrażenie przez 

Wysoką Radę zgody na przejęcie w/w zadań i podjęcie uchwały w wersji przedstawionej.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 
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Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/139/2019).    

 

 

12. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA WYSOKOŚCI OPŁAT  

I KOSZTÓW ZWIĄZANYCH Z USUNIĘCIEM I PRZECHOWYWANIEM 

POJAZDÓW 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 12 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych  

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że na podstawie  

art. 130a ust. 5f ustawy z dnia 20 czerwca 1997 roku Prawo o ruchu drogowym usuwanie 

pojazdów oraz prowadzenie parkingu strzeżonego dla pojazdów usuniętych w przypadkach,  

o których mowa w ust. 1-2, należy do zadań własnych powiatu. Starosta realizuje te zadania 

przy pomocy powiatowych jednostek organizacyjnych lub powierza ich wykonanie zgodnie  

z przepisami o zamówieniach publicznych. Zgodnie z art. 130a ust. 6 ustawy Prawo o ruchu 

drogowym Rada Powiatu ustala corocznie wysokość opłat  za usuwanie pojazdów z dróg, 

przechowywanie ich na parkingu strzeżonym oraz wysokość kosztów powstałych w wyniku 

wydania dyspozycji usunięcia, a następnie odstąpienia od usunięcia pojazdu. Wysokość 

kosztów w przypadku odstąpienia od usunięcia pojazdu, nie może być wyższa niż 

maksymalna kwota opłat za usunięcie pojazdów i nie może przekraczać maksymalnej 

wysokości stawek kwotowych opłat, ustalonych w art 130a  ust. 6a. Maksymalne stawki opłat 

ustalone w ust. 6a, obowiązujące w danym roku kalendarzowym  ulegają corocznie zmianie  

na następny rok kalendarzowy w stopniu odpowiadającym  wskaźnikowi  cen towarów  

i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza roku, w którym stawki ulegają 

zmianie w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. Na każdy rok kalendarzowy 

minister właściwy do spraw finansów publicznych ogłasza w drodze obwieszczenia,  

w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” maksymalne stawki 

opłat,  z uwzględnieniem zasady waloryzacji, zaokrąglając je w górę do pełnych złotych. 

Minister Rozwoju i Finansów ustalił wysokość maksymalnych stawek kwotowych opłat 

obowiązujących w 2019 r. w obwieszczeniu z dnia 1 sierpnia 2019 w sprawie ogłoszenia 

obowiązujących w 2020 roku maksymalnych stawek opłat za usunięcie pojazdu z drogi i jego 

parkowanie na parkingu strzeżonym. Przesłankami materialnoprawnymi, kształtującymi treść 

podejmowanej uchwały na podstawie art. 130a ust. 6 ustawy prawo o ruchu drogowym są: 

konieczność sprawnej realizacji zadań w zakresie usuwania pojazdów z dróg  

i przechowywania tych pojazdów na parkingu strzeżonym oraz koszty usuwania  

i przechowywania pojazdów na obszarze danego powiatu. Treść art. 130a ust. 6 wskazuje, że 

żadne inne przesłanki, poza wymienionymi w tym przepisie, nie mogą wpłynąć na sposób 

zrealizowania upoważnienia ustawowego. W przypadku drugiego kryterium chodzi o koszty, 

które są odpowiednikiem cen za usługi usuwania i przechowywania pojazdów pobieranie 

przez podmioty świadczące tego rodzaju usługi komercyjnie na terenie powiatu. Przy 

ustalaniu wysokości opłat organ uprawniony jest do wzięcia pod uwagę rzeczywistych 

kosztów usunięcia i przechowywania pojazdu ponoszonych przez powiat. W dniu 3 grudnia 

2019 w formie zapytania ofertowego wyłoniono podmiot, który świadczyć będzie usługi 

usuwania i przechowywania pojazdów z terenu powiatu aleksandrowskiego, wysokość 
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ustalonych z wykonawcą stawek znalazła odzwierciedlenie w niniejszej uchwale. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/140/2019).    

 

 

13. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE OKREŚLENIA ROZKŁADU GODZIN 

PRACY APTEK OGÓLNODOSTĘPNYCH DZIAŁAJĄCYCH NA TERENIE 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO W ROKU 2020 W TYM DYŻURÓW  

W PORZE NOCNEJ, W NIEDZIELĘ, ŚWIĘTA I INNE DNI WOLNE OD PRACY 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 13 – podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych działających na terenie Powiatu Aleksandrowskiego w roku 2020 w tym 

dyżurów w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w myśl art. 94 ust. 

1 i 2 z dnia 6 września 2001 roku prawo farmaceutyczne rozkład godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych powinien być dostosowany do potrzeb ludności i zapewniać dostępność 

świadczeń również w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy. Rozkład 

godzin na danym terenie określa w drodze uchwały rada powiatu po zasięgnięciu opinii 

wójtów (burmistrzów, prezydentów miast) gmin z terenu powiatu i samorządu aptekarskiego.  

W bieżącym roku, w związku z nasilającym się problemem z zapewnieniem dostępu do usług 

farmaceutycznych przez apteki ogólnodostępne działające na terenie powiatu 

aleksandrowskiego - brak pełnienia wyznaczonych dyżurów przez Aptekę "Aspirynka 

Centrum Leków" w Aleksandrowie Kujawskim i pełnienie wyznaczonych dyżurów przez 

apteki w Ciechocinku do godziny 22.00 począwszy od października 2019 roku - 

zorganizowano spotkania z przedstawicielami aptek i przedstawicielami jednostek samorządu 

terytorialnego z terenu powiatu. Celem spotkań było wspólne wypracowanie rozwiązania 

zaistniałego problemu poprzez wybór odpowiedniego modelu pełnienia dyżurów w porze 

nocnej, w niedziele, święta i inne dni wolne od pracy. Mając na uwadze zgłaszane przez 

przedstawicieli aptek problemy w pełnieniu dyżurów tygodniowych z uwagi na 

niewystarczającą liczbę magistrów farmacji, wypracowano kompromis zmniejszający 

częstotliwość dyżurów dla każdej z aptek oraz ponoszone przez właścicieli aptek koszty. 

Przedstawiciele aptek stoją na stanowisku, że potrzeby mieszkańców powiatu 

aleksandrowskiego w zakresie dostępu do świadczeń farmaceutycznych w porze nocnej 

zostaną zaspokojone przy ograniczeniu dyżurów do godziny 24.00, na co wskazywać ma 
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dotychczasowe doświadczenie farmaceutów i przeprowadzone przez apteki badanie rynku. 

Biorąc powyższe pod uwagę, przygotowano rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

2020 r. i wystąpiono do burmistrzów miast i wójtów gmin z terenu powiatu 

aleksandrowskiego oraz do Pomorsko-Kujawskiej Okręgowej Izby Aptekarskiej  

w Bydgoszczy o wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały określającej rozkład godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych w 2020 roku. Pozytywne opinie przesłali: Burmistrz Miasta 

Aleksandrowa Kujawskiego, Wójt Gminy Koneck, Wójt Gminy Zakrzewo, Wójt Gminy 

Raciążek. Negatywnie projekt zaopiniowali: Wójt Gminy Bądkowo, Wójt Gminy Waganiec, 

Burmistrz Miasta Nieszawa, Wójt Gminy Aleksandrów Kujawski, Burmistrz Ciechocinka. 

Negatywne opinie związane były ze zmniejszeniem liczby dyżurujących aptek z 2 do 1 

dyżurującej apteki w powiecie oraz z brakiem pełnienia dyżurów w godzinach 24.00-8.00. 

Pomorsko-Kujawska Okręgowa Izba Aptekarska w Bydgoszczy przesłany projekt 

zaopiniowała pozytywnie z zastrzeżeniem godzin dyżurów aptek działających w Ciechocinku. 

Okręgowa Izba Aptekarska zasugerowała zmianę godzin pełnienia dyżurów nocnych tak, aby 

apteki w Aleksandrowie Kujawskim dyżurowały do godziny 24.00, natomiast apteki  

w Ciechocinku do godziny 22.00. Propozycja zmiany zgłoszona przez samorząd aptekarski 

nie może zostać uwzględniona. Sytuacja, w której w Ciechocinku nie funkcjonuje nocna 

opieka medyczna nie może być uzasadnieniem dla różnicowania godzin pełnienia dyżurów 

przez apteki w Ciechocinku i apteki w Aleksandrowie Kujawskim, również z uwagi na 

niewielką odległość łączącą miasta (około 10 km). Należy zaznaczyć, że przed rokiem 2017 

nocna opieka medyczna świadczona była w Ciechocinku, a apteki w Aleksandrowie 

Kujawskim i Ciechocinku pełniły wyznaczone dyżury na takich samych zasadach. Po 

przesłaniu projektu celem zaopiniowania przez wymienione w ustawie podmioty, do Starosty 

Aleksandrowskiego zostały złożone wnioski właścicieli dwóch aptek w Aleksandrowie 

Kujawskim deklarujących gotowość pełnienia dodatkowych dyżurów w wybrane weekendy 

w 2020 roku - Apteka „Aloes" dwa weekendy w miesiącu, Apteka "Pod Konwalią" jeden 

weekend w miesiącu. Uwzględniając powyższe sugestie, dokonano korekty harmonogramu 

dyżurów, stanowiącego załącznik nr 2 do uchwały rady powiatu. Ponadto, w związku ze 

zmianą godzin pracy Apteki "Zdrojowa" w Ciechocinku, o czym telefonicznie poinformował 

przedstawiciel apteki, korekcie uległ również załącznik nr 1 do uchwały. Założeniem 

wypracowanego rozwiązania jest zapewnienie mieszkańcom powiatu aleksandrowskiego 

minimum dostępności do usług farmaceutycznych poprzez pełnienie dyżuru przez jedną 

aptekę w powiecie. Biorąc pod uwagę postulaty zgłaszane przez właścicieli aptek 

zaplanowano pełnienie dyżurów w systemie dobowym. Z uwagi na odmowę pełnienia 

dyżurów całodobowych przez apteki zaplanowano dyżury pełnione do godziny 24.00. Mając 

na uwadze liczbę aptek ogólnodostępnych działających na terenie powiatu aleksandrowskiego 

(5 aptek w Aleksandrowie Kujawskim, 9 aptek w Ciechocinku, 5 aptek zlokalizowanych na 

terenie innych gmin powiatu) zasadnym jest pozostawienie pełnienia dyżurów przez apteki 

zlokalizowane w dwóch największych miastach powiatu – w Aleksandrowie Kujawskim  

i Ciechocinku, z uwagi na fakt, że miasta te stanowią największe skupiska ludności,  

w których zlokalizowane są placówki ochrony zdrowia (szpital, sanatoria) i które cechuje 

największa dostępność ze względu na istniejącą sieć komunikacyjną. Biorąc powyższe pod 

uwagę pani Starosta wniosła do Wysokiej Rady o podjęcie uchwały. 
 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisja Polityki Społecznej negatywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie określenia 

rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających na terenie powiatu 

aleksandrowskiego w roku 2020, w tym dyżurów w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne 

dni wolne od pracy. Komisja wnioskuje o wykreślenie § 2 i zmianę załącznika nr 2 do 

uchwały. Komisja stoi na stanowisku, że w porze nocnej apteki powinny dyżurować do 
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godziny 8:00, a nie do godziny 24:00, jak przygotowano w projekcie. Ponadto zdaniem 

Komisji zasadnym jest, aby dyżury pełnione były w miejscowości Aleksandrów Kujawski  

i miejscowości Ciechocinek równolegle. Załącznik nr 2 do uchwały – harmonogram dyżurów 

w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy aptek ogólnodostępnych 

działających na terenie powiatu aleksandrowskiego w roku 2020, powinien zawierać godziny 

rozpoczęcia i zakończenia dyżurów aptek, w szczególności w poszczególnych miastach w 

taki sposób, aby zapewnić mieszkańcom powiatu całodobowy dostęp do leków. Biorąc 

powyższe pod uwagę, Komisja Polityki Społecznej przygotowała zmiany do przedmiotowego 

projektu uchwały polegające na wydłużeniu czasu pracy aptek do godziny 800 oraz 

jednoczesnym funkcjonowaniu aptek w miejscowościach Ciechocinek i Aleksandrów 

Kujawski i wnioskuje o poddanie pod głosowanie projektu uchwały z wyżej wymienionymi 

zmianami. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził rozdanie radnym 

dokumentu ze zmianami, o które wnioskuje Komisja Polityki Społecznej i w związku  

z powyższym zarządził 10 minut przerwy w celu zapoznania się przez radnych  

z treścią proponowanych zmian.   

 

Przerwa w obradach od godziny 1049 do godziny 1106. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady po czym 

spytał, czy wszyscy Radni zapoznali się z wnioskiem Komisji Polityki Społecznej.  

W związku z faktem, że nikt z radnych nie zgłosił, iż nie zapoznał się z przedstawionym 

dokumentem pan Przewodniczący stwierdził, że wszyscy radni zapoznali się z jego treścią  

i zarządził dyskusję.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Pan Lotfi Mansour powiedział, że Radni znajdujący się na sali 

wiedzą, że za bezpieczeństwo zdrowotne mieszkańców w Powiecie Aleksandrowskim,  

w dużej mierze, odpowiedzialna jest Rada Powiatu. Odpowiada Ona za ciągłość 

zabezpieczenia medycznego mieszkańców powiatu i z poza niego. Rada Powiatu nie może 

pozwolić nawet na jednogodzinną przerwę w leczeniu pacjentów a trzeba mieć na uwadze, że 

możliwość zakupu leków jest częścią leczenia.  Diagnostyka i badanie pacjenta nie są jedyną 

formą leczenia, a zabezpieczenie funkcjonowania aptek jest ważnym aspektem w życiu 

mieszkańców powiatu. Miały już miejsce sytuacje, w których mieszkańcy powiatu, musieli 

szukać apteki w Toruniu lub we Włocławku. Były to często osoby starsze czy też kobiety  

z małymi dziećmi. Pan Wiceprzewodniczący powiedział, że apteki nie mogą funkcjonować do 

godziny 24:00 lub 2:00 w nocy, ponieważ nie będzie możliwości zakupu lekarstw do godziny 

8:00. Podjęcie decyzji dotyczącej wskazania, czy apteka w Ciechocinku czy apteka  

w Aleksandrowie Kujawskim ma pełnić dyżur jest bardzo trudna. Mieszkańcy Aleksandrowa 

Kujawskiego nie są gorsi od mieszkańców Ciechocinka i odwrotnie, mieszkańcy Ciechocinka 

nie są gorsi od mieszkańców Aleksandrowa Kujawskiego. Zdaniem pana Radnego należy 

trzymać się zasady, że dyżurują jednocześnie jedna apteka w Ciechocinku i jedna  

w Aleksandrowie Kujawskim. Ponadto w Ciechocinku przebywa dziennie, co najmniej, 5 000 

– 8 000 kuracjuszy, którzy potrzebują dostępu do wykupienia lekarstw ponieważ  

w sanatoriach nie można zakupić leków.  

 

Rady Pan Radny Dariusz Wochna powiedział, że przedstawiony temat był poruszany na 

Komisji Polityki Społecznej. Komisja rozmawiała o prawach Rady Powiatu związanych  

z  podjęciem uchwały w sprawie aptek ogólnodostępnych dyżurujących w porze nocnej,  

w niedzielę, święta i inne dni powszechne. Starosta informowała, że spotkała się  
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z przedstawicielami aptek powiatu aleksandrowskiego. W poprzedniej kadencji problem  

z godzinami dyżurów również występował. Gdyby pozwolono aptekarzom podjąć decyzję  

w tym zakresie, to apteki byłyby czynne do godziny 2100. Rada powiatu podejmuje uchwałę, 

będącą aktem prawa miejscowego natomiast wszyscy farmaceuci muszą się do tego prawa 

zastosować. Pan radny wyraził nadzieję, że tak będzie. Jeśli jednak wystąpią w tej kwestii 

kłopoty to obowiązkiem Zarządu Powiatu jest monitorowanie tej sytuacji, a w razie potrzeby 

zareagować w sposób stanowczy. Interwencja taka miała już wcześniej miejsce a dotyczyła 

apteki „Aspirynka”. Sami farmaceuci informują, że apteka „Aspirynka” jest apteką sieciową, 

która stosując dumpingowe ceny „psuje” pracę innych aptek na terenie powiatu ponieważ 

ponosi niższe koszty funkcjonowania. Pan Radny powiedział, że Komisja słusznie postąpiła 

występując z wnioskiem w sprawie zmiany godzin funkcjonowania aptek. Radny wyraził 

nadzieję, że Rada Powiatu przyjmie wniosek Komisji dotyczący pełnienia dyżurów przez 

apteki do godziny 800, ponieważ będzie to dobre rozwiązanie dla mieszkańców powiatu. 

Radny przypomniał, że to Rada Powiatu jest odpowiedzialna za usługi farmaceutyczne  

w powiecie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie wniosek Komisji 

Polityki Społecznej. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty Grzegórski, Ewelina 

Lewandowska,  Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna, Edyta Stefaniak-Mansour, 

Magdalena Kiciak-Kucharska, Jerzy Draheim. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Andrzej Łozicki. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski poinformował, że wniosek 

uzyskał akceptację Wysokiej Rady. W związku z powyższym poddał projekt uchwały  

w sprawie określenia godzin pracy aptek ogólnodostępnych działających na terenie Powiatu 

Aleksandrowskiego w roku 2020, w tym dyżurów w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne 

dni wolne od pracy po zmianach wprowadzonych wnioskiem Komisji Polityki Społecznej.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty Grzegórski, Ewelina 

Lewandowska, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Arkadiusz Świątkowski, 

Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna, Edyta Stefaniak-Mansour, 

Magdalena Kiciak-Kucharska, Jerzy Draheim. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Andrzej Łozicki. 

 

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/141/2019).    

 

 

14. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE PRZYJĘCIA PLANÓW PRACY KOMISJI 

RADY POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA 2020 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 14 – podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2020 rok. Przewodniczący poinformował, że zgodnie z art. 17 ust. 2 
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ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym oraz § 48 ust. 2 Statutu 

Powiatu Aleksandrowskiego, Komisje podlegają Radzie Powiatu w całym zakresie swojej 

działalności, przedkładają jej swoje plany pracy i działają zgodnie z przyjętymi przez Radę 

planami. Wszystkie Komisje opracowały swoje plany pracy, radni otrzymali je wraz  

z materiałami sesyjnymi. Przewodniczący poprosił Przewodniczących poszczególnych 

Komisji o przedstawienie planów pracy.   

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 26 listopada opracowała plan pracy Komisji na rok 2020.  

Z uwagi na fakt, że został on przesłany radnym wraz z materiałami sesyjnymi pani radna 

zdecydowała o nieodczytywaniu planu pacy i poprosiła Wysoką Radę o jego przyjęcie.   

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 29 listopada opracowała plan pracy na rok 2020, w związku  

z tym Przewodniczący zwrócił się do radnych o przyjęcie przedmiotowego planu pracy, 

przedstawionego w materiałach sesyjnych.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja w dniu 25 listopada opracowała plan pracy Komisji na 

rok 2020. Plan został przesłany radnym wraz z materiałami sesyjnymi w związku z czym 

Przewodniczący wniósł go jego przyjęcie.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Konstanty Grzegórski 

poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 listopada 2019 roku opracowała plan 

pracy na przyszły rok. Plan ten został przesłany Wysokiej Radzie wraz z materiałami 

sesyjnymi i Przewodniczący poprosił o jego przyjęcie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/142/2019).    

 

 

15. ODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE ZATWIERDZENIA ROCZNEGO PLANU 

KONTROLI KOMISJI REWIZYJNEJ RADY POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO NA 2020 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 15 – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 2020 rok. Przewodniczący poinformował, 

że zgodnie art. 16 ust. 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym oraz 

§ 40 ust. 3 i ust. 5 pkt 2 Statutu Powiatu Aleksandrowskiego  Komisja Rewizyjna działa na 
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podstawie rocznego planu pracy zatwierdzonego przez Radę Powiatu i poprosił 

przewodniczącego Komisji o przedstawienie planu kontroli na najbliższy rok. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Andrzej Łozicki poinformował, że Komisja na 

posiedzeniu w dniu 26 listopada opracowała plan kontroli na rok 2020. Plan ten został 

przesłany Wysokiej Radzie wraz z materiałami sesyjnymi. Pan Przewodniczący wniósł  

o przyjęcie przedmiotowego planu wraz z autopoprawką polegająca na zmianie punktu 3  

w IV kwartale, w którym jest mowa o opracowaniu planu kontroli na rok 2020. Jest to 

oczywista pomyłka ponieważ chodziło o opracowanie planu kontroli na rok 2021.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/143/2019).    

 

 

16. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA PLANU PRACY RADY 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA 2020 ROK 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 16 – podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2020 rok. Przewodniczący poinformował, że zgodnie z § 12 ust. 1 pkt 

2 uchwały Nr V/91/2019 Rady Powiatu Aleksandrowskiego z dnia 28 czerwca 2019 roku  

w sprawie ustanowienia Statutu Powiatu Aleksandrowskiego Rada działa zgodnie  

z uchwalonym planem pracy. Zwrócił się do Rady o przyjęcie przedłożonego planu pracy na 

rok 2020.  Następnie Przewodniczący zarządził dyskusję. Nikt z zebranych nie wyraził chęci 

zabrania głosu w związku z czym Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir 

Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata 

Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: Arkadiusz Gralak. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/144/2019).    
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17. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYZNACZENIA KANDYDATÓW DO 

SKŁADU POWIATOWEJ RADY RYNKU PRACY W ALEKSANDROWIE 

KUJAWSKIM 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 17 – podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia kandydatów do składu Powiatowej 

Rady Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że 17 stycznia 2020 

roku kończy się 4 letnia kadencja Powiatowej Rady Rynku Pracy w Aleksandrowie 

Kujawskim. W związku z powyższym zachodzi potrzeba wybrania nowego składu 

Powiatowej Rady Rynku Pracy, która jest organem opiniodawczo-doradczym Starosty  

w sprawach polityki rynku pracy. W skład Powiatowej Rady Rynku Pracy wchodzą osoby 

powołane przez Starostę spośród działających na terenie powiatu terenowych struktur każdej 

organizacji związkowej i organizacji pracodawców, reprezentatywnych w rozumieniu ustawy 

o Radzie Dialogu Społecznego, społeczno-zawodowych, organizacji rolników, w tym 

związków zawodowych rolników indywidualnych i izb rolniczych oraz organizacji 

pozarządowych zajmujących się statutowo problematyką rynku pracy. Starosta może powołać 

w skład Powiatowej Rady Rynku Pracy trzech przedstawicieli spośród organów jednostek 

samorządu terytorialnego lub nauki o szczególnej wiedzy i autorytecie w obszarze działania 

tej rady. Wobec powyższego wnoszę o wskazanie kandydatów do składu Powiatowej Rady 

Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

 

Radna Pani Magdalena Kiciak-Kucharska w imieniu Klubu Radnych Polskiego 

Stronnictwa Ludowego zgłosiła kandydaturę radnego pana Arkadiusza Gralaka do składu 

Powiatowej Rady Ryku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Radny Pan Adam Potaczek zgłosił kandydatury radnych: pani Eweliny Lewandowskiej, 

pana Sławomira Michalaka oraz pana Andrzeja Łozickiego do składu Powiatowej Rady 

Rynku Pracy.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do zabrania głosu zarządził 5 minut przerwy. 

 

Przerwa w obradach od godziny 1130 do godziny 1145.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady. Pan 

Przewodniczący spytał radnego pana Arkadiusza Gralaka czy wyraża zgodę na kandydowanie 

do składu Powiatowej Rady Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak wyraził zgodę na kandydowanie do składu Powiatowej Rady 

Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z powyższym 

poddał kandydaturę radnego pana Arkadiusza Gralaka do składu Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  
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Przebieg głosowania:  

ZA: Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty Grzegórski, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Sławomir Michalak, Adam 

Potaczek, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Agata Ceglewska, Edyta Stefaniak-Mansour, Lotfi Mansour, 

Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał radną panią Ewelinę 

Lewandowską czy wyraża zgodę na kandydowanie do składu Powiatowej Rady Rynku Pracy 

w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Radny Pani Ewelina Lewandowska wyraziła zgodę na kandydowanie do składu Powiatowej 

rady Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z powyższym 

poddał kandydaturę radnej pani Eweliny Lewandowskiej do składu Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał radnego pana 

Sławomira Michalaka czy wyraża zgodę na kandydowanie do składu Powiatowej Rady 

Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Radny Pan Sławomira Michalak wyraził zgodę na kandydowanie do składu Powiatowej 

Rady Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z powyższym 

poddał kandydaturę radnego pana Sławomira Michalaka do składu Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał radnego pana Andrzeja 

Łozickiego czy wyraża zgodę na kandydowanie do składu Powiatowej rady Rynku Pracy  

w Aleksandrowie Kujawskim.  
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Radny Pan Andrzej Łozicki poinformował, że nie wyraża zgody na kandydowanie do 

składu Powiatowej Rady Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyznaczenia kandydatów do składu Powiatowej Rady Rynku Pracy w Aleksandrowie 

Kujawskim, gdzie na kandydatów zostali wyznaczeni radny pan Arkadiusz Gralak, radna pani 

Ewelina Lewandowska oraz radny pan Sławomir Michalak.  

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/145/2019).    

 

 

18. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE NADANIA ODZNAKI HONOROWEJ 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 18 – podjęcie uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej Powiatu 

Aleksandrowskiego. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że mając na celu 

odpowiednie uhonorowanie, wyróżnienie obywateli, instytucji i organizacji pozarządowych, 

które całokształtem działalności zawodowej, społecznej i publicznej, względnie realizacją 

swoich działań w sposób szczególny przyczyniły się do gospodarczego, kulturalnego  

i społecznego rozwoju Powiatu Aleksandrowskiego, Rada Powiatu Aleksandrowskiego 

uchwała Nr XXIII/294/2017 z dnia 22 kwietnia 2017 roku ustanowiła Odznakę Honorową 

Powiatu Aleksandrowskiego. Starosta Aleksandrowski zaprosił radnych Powiatu 

Aleksandrowskiego, kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz wójtów  

i burmistrzów oraz inne uprawnione podmioty z terenu Powiatu Aleksandrowskiego do 

składania zgłoszeń o nadanie Odznaki Honorowej Powiatu Aleksandrowskiego. Informacja  

o możliwości składania zgłoszeń została również zamieszczona na stronie internetowej 

powiatu. Konwent Odznaki Honorowej, po zapoznaniu się ze zgłoszonymi kandydaturami, 

uchwałą nr 1/2019 z dnia 21 listopada 2019 roku pozytywnie zaopiniował i wyłonił 

wymienione w uchwale osoby do odznaczenia Odznaką Honorową. W przypadku podjęcia 

przez państwa radnych uchwały, uroczystość nadania odznak zaplanowana została na dzień 

13 grudnia 2019 roku na 1730.  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej Pani Agata Ceglewska poinformowała, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna stwierdził, że Odznaka którą Powiat nadaje jest tak ważną 

odznaką, że wypadałoby wygłosić, choćby minimalna laudację na temat kandydatów. Taka 
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laudacja odczytana będzie na pewno podczas uroczystości wręczenia ale na tej uroczystości 

niekoniecznie będą wszyscy radni. Jeśli chodzi o osobę pana Burmistrza Aleksandrowa 

Kujawskiego to zapewne jest Ona wszystkim znana. Natomiast osoba pani Cerak, być może 

nie jest wszystkim znana. Pan radny stwierdził, że wypadałoby, żeby Starosta jako 

Przewodniczący Konwentu Odznaki Honorowej przedstawiła kandydatów, zasygnalizował 

czym zasłużyli się dla Powiatu Aleksandrowskiego. W związku z tym, że pani Starosta tego 

nie uczyniła pan radny zasugerował, że należałoby to zrobić. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w projekcie 

uchwały znalazły się nazwiska dwóch osób nominowanych do odznaki, jest to pani Irena 

Cerak i pan dr Andrzej Cieśla. Żeby tym osobom oddać hołd zorganizowana została w dniu 

dzisiejszym uroczystość na ich cześć. Podczas uroczystości szczegółowo będą prezentowane 

dokonania tych osób i ich zasługi. Starosta zaprosiła na te uroczystość. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna stwierdził, że wyjaśnienie udzielone przez panią Starostę jest 

lapidarne. Podkreślił, że to Rada Powiatu podejmuje uchwałę o nadaniu odznaki honorowej. 

Jeśli by dziś Rada Powiatu nie podjęła takiej uchwały to Starosta nie spotka się dziś po 

południu z tymi osobami i im tej odznaki nie wręczy. W związku z powyższym pan radny 

zwrócił się do pana Przewodniczącego aby ten dopilnował aby pani Starosta przedstawiła 

laudacje dotyczące kandydatów do Odznaki Honorowej Powiatu Aleksandrowskiego. Radni 

powinni podejmować decyzję świadomie.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska Irena Cerak – od 1969 roku członkini 

Klubu Seniora „Złoty Wiek” w Aleksandrowie Kujawskim, a od 1972 jego Przewodnicząca. 

Inicjatorka i propagatorka tworzenia innych klubów seniorskich na terenie powiatu. Przez 

ponad 40 lat dbała o kultywowanie tradycji ludowych, zwracając szczególną uwagę na 

propagowanie dziedzictwa kultury ludowej zachowanego w muzyce, tańcu i obrzędach. 

Organizowane przez Klub liczne koncerty, prezentujące kujawską kulturę pozostawiały 

uśmiech na twarzach odbiorców. Zespół prezentował takie obrzędy jak: „Kiszenie kapusty”, 

„Herody” oraz przedstawienie „Od młodości do starości”. Klub Seniora „Złoty Wiek” 

regularnie od początku swej działalności bierze udział w przeglądach klubów 

organizowanych na terenie województwa jak i kraju. Za swoją działalność otrzymuje liczne 

nagrody i wyróżnienia. Pani Irena w 2004 roku uhonorowana została odznaką i dyplomem 

Zasłużony Działacz Kultury nadaną przez Ministra Kultury, w 2008 Prezydent 

Rzeczypospolitej Polskiej odznaczył ją Brązowym Krzyżem Zasługi. 

Andrzej Cieśla – dr nauk humanistycznych,  absolwent Uniwersytetu Mikołaja Kopernika, 

autor i współautor 16 publikacji książkowych i ponad 400 artykułów, przybliżających historię 

miejsc i postaci związanych z powiatem aleksandrowskim; organizator konferencji 

popularno-naukowych, w latach 2007-2014 Prezes Stowarzyszenia na Rzecz Rozwoju 

Powiatu Aleksandrowskiego, w latach 2007-2011 przewodniczący Zarządu Związku Gmin 

Ziemi Kujawskiej, inicjator budowy ścieżek rowerowych na terenie 6 gmin powiatu a od 

2013 r. przewodniczący Powiatowej Rady Zatrudnienia. W latach1994-1998 radny Rady 

Miejskiej i Sejmiku Wojewódzkiego, w latach 1998-2006 radny Powiatu Aleksandrowskiego, 

w latach 2002-2006 wicestarosta aleksandrowski i likwidator SPZOZ, od 2006 r. burmistrz 

miasta Aleksandrowa Kujawskiego. W czasie swojej działalności społecznej, nauczycielskiej  

i samorządowej odznaczony: Złotą Odznaką ZNP; Nagrodą Marszałka Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego; Złotym Krzyżem Zasług; Medalem Komisji Edukacji Narodowej; 

Srebrną Odznaką Honorową Przyjaciół Harcerstwa; Brązowym medalem „Za zasługi dla 

obronności kraju”; tytułem Amicus Fundacji na Rzecz Niepełnosprawnych „Pro Omnibus”; 

Złotą Odznaką Honorową Kujawsko-Pomorskiego Związku Piłki Nożnej; Medalem za 
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Zasługi dla Ruchu Ludowego „Złota Koniczynka; wyróżnieniem w konkursie „Gmina 

dbająca o finanse mieszkańców”; Wyróżnieniem w konkursie „Na Wagę Złota” za 

najpełniejszy i Najlepszy Wizerunek JST; II miejsce ze srebrną pieczęcią w konkursie „Lider 

wspierania przedsiębiorczości” Kujawsko-Pomorskiej Izby Przemysłowo-Handlowej  

w Bydgoszczy; Złotą Gwiazdą Bohatera Kozactwa Zaporoskiego; Dyplomami uznania 

Ambasadora Ukrainy za rozwój kontaktów, Wyróżnieniem Samorząd Przyjazny Ekonomii 

Społecznej; tytułami „Dobrego Gospodarza i „Ambasadora Równości”; Certyfikatem 

„Marszałka za wkład w najefektywniejsze wykorzystanie środków z RPO w latach 2007-

2013; Laurem „Społecznego Zaufania” oraz tytułem „Hit 2019” za lokalny system opieki nad 

osobami niepełnosprawnymi; tytułem „Ekostrateg” na Kongresie Przedsiębiorczości  

w Olsztynie. Od 2019 roku jest Przewodniczącym Konwentu Burmistrzów Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. W latach 1997-2002 członek redakcji „Pulsu Aleksandrowa”,  

a w latach 2001-2004 Redaktor Naczelny „Gazety Powiatu Aleksandrowskiego”, Od 2012 

Przewodniczący Rady Programowej Uniwersytetu Trzeciego Wieku; oraz honorowy generał – 

komandor Międzynarodowej Organizacji „Kozactwo Zaporoskie”. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna zawnioskował aby uchwały przyjąć przez aklamację. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie nadania Odznaki Honorowej Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 

Uchwała została przyjęta przez aklamację.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu aby dopełnić formalności zarządził głosowanie w formie 

elektronicznej. 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

 

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/146/2019).    

 

 

19. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ NR II/37/2018 RADY 

POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO Z DNIA 21 GRUDNIA 2018 ROKU  

W SPRAWIE UCHWALENIA BUDŻETU POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO 

NA ROK 2019 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 19 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/37/2018 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 21 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2019. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w związku  

z otrzymaniem informacji o zwiększeniu środków pochodzących z rezerwy subwencji 
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oświatowej oraz końcowym rozliczeniem zadań inwestycyjnych zachodzi konieczność 

dokonania zmian w uchwale budżetowej w następujący sposób: po stronie dochodowej 

ogółem zwiększenie o kwotę 851.008,77 zł w tym: zwiększenie ogółem o kwotę 52.540 zł  

w tym kwota 43.858 zł z przeznaczeniem na dofinasowanie doposażenia publicznych szkół  

i placówek prowadzonych (dotowanych przez jednostki samorządu terytorialnego  

w zakresie pomieszczeń do nauki w nowo wybudowanych budynkach oraz nowych 

pomieszczeń do nauki pozyskanych w wyniku adaptacji oraz kwota 8.682 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów związanych z wypłatą odpraw dla zwalnianych 

nauczycieli w szkołach i placówkach oświatowych w trybie art. 20 ustawy z dnia 26 stycznia 

1982 roku Karta Nauczyciela albo przechodzących na emeryturę na podstawie art. 88 ustawy 

Karta Nauczyciela w związku z art. 225 lub art. 226 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 roku 

przepisy wprowadzające ustawę – Prawo Oświatowe lub z art. 20 w/w ustawy Karta 

Nauczyciela. Zwiększenie o kwotę 1.584.661,42 zł środki przewidywane do uzyskania  

z Funduszu Dróg Samorządowych stanowiące dofinansowanie do zadania „Przebudowa drogi 

powiatowej Nr 2605C Stara Wieś-Nieszawa od km 2+072 do km 3+905 i od km 4+138 do 

7+544 na odcinku od km 5+888 do 7+544”. Zmniejszenie o kwotę 789.261,65 zł 

przewidzianego do uzyskania w 2019 roku dofinansowania realizacji zadania „Przebudowa 

drogi powiatowej Nr 2605C Stara Wieś-Nieszawa o długości 5,239 km od km 2+072 do km 

3+905 i od km 4+138 do km 7+544 etap 1”. Zwiększenie o kwotę 3.069 zł. Dochody 

stanowią zasądzone na rzecz Placówki Socjalizacyjnej w Aleksandrowie Kujawskim nawiązki 

sądowe. Wydatki – ogółem zwiększenie o kwotę 851.008,77 zł. Po stronie wydatkowej 

dokonano zmian wynikających z rozliczenia zadań inwestycyjnych oraz otrzymanych 

dochodów. Uwzględniono wnioski złożone przez kierowników jednostek organizacyjnych 

Powiatu obejmujące przesunięcia pomiędzy paragrafami wydatków w planach finansowych, 

zabezpieczając prawidłowe funkcjonowanie jednostek, jak również: zwiększono o kwotę 

35.545 zł zabezpieczone w budżecie środki związane z wykonaniem klimatyzacji w budynku 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie; zwiększono o kwotę 2.000 zł środki związane  

z promocją Powiatu; zwiększono o kwotę 813.727,77 zł środki na realizację inwestycji 

Przebudowa drogi powiatowej Nr 2605C Stara Wieś-Nieszawa od km 2+072 do km 3+905  

i od km 4+138 do 7+544 na odcinku od km 5+888 do 7+544. Kwota ta stanowi różnicę 

pomiędzy otrzymanym dofinansowaniem z Funduszu Dróg Samorządowych  

a zabezpieczonymi w budżecie środkami; dokonano przesunięć w planach finansowych 

realizowanych projektów „Dobry zawód to przyszłość” oraz „Szkoła zawodowa szansą na 

przyszłość” zgodnie z harmonogramem wydatków; zabezpieczono środki w wysokości 

10.000 zł umożliwiające zawarcie porozumienia z gminami na terenie których w Placówkach 

Socjalizacyjnych przebywają dzieci z Powiatu Aleksandrowskiego; środki w wysokości 

30.000 zł pochodzące ze zwiększenia subwencji oświatowej przeznaczono na zwiększenie 

dotacji dla Towarzystwa Salezjańskiego w Pile – prowadzącego Liceum Ogólnokształcące  

w Aleksandrowie Kujawskim. Zwiększenie subwencji nastąpiło między innymi na wniosek 

Towarzystwa Salezjańskiego i dotyczyło poniesionych wydatków związanych z adaptacją  

i wyposażeniem obiektów szkolnych. Starosta zawnioskowała o przyjęcie uchwały wraz  

z autopoprawką. W dniu 11 grudnia do Zarządu Powiatu wpłynęła informacja z Ministerstwa 

Finansów o przyznaniu dla Powiatu Aleksandrowskiego kwoty w wysokości 128 797 zł ze 

środków rezerwy subwencji ogólnej z przeznaczeniem dla powiatów, które w 2019 roku 

otrzymały z budżetu państwa dotacje celowe na realizacje bieżących zadań własnych  

z zakresów prowadzenia domów pomocy społecznej, proporcjonalnie do udziałów dotacji 

otrzymanych przez powiat. W związku z powyższym Zarząd Powiatu wnosi o przyjęcie 

wyżej wymienionej kwoty do budżetu a jednocześnie o zmniejszenie w tej samej wysokości 

przewidywanych do uzyskania dochodów z tytułu wpływów z tytułu podatku dochodowego 

od osób fizycznych. Wprowadzenie ulg podatkowych w 2019 roku może spowodować niższe 
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od planowanych wpływy z tego tytułu.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi Mansour, Sławomir Michalak, 

Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, 

Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Magdalena Kiciak-Kucharska. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/147/2019).    

 

 

20. PODJĘCIE UCHWAŁY ZMIENIAJĄCEJ UCHWAŁĘ W SPRAWIE 

UCHWALENIA WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 2019-2034 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 20 – podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2019-2034. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w związku  

z przedstawieniem projektu uchwały zmieniającej budżet koniecznym jest dokonanie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2034 dostosowując ją do wielkości 

wynikającej z dokonanych zmian w budżecie. Ponadto w związku z przedstawieniem 

autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej budżet koniecznym jest dokonanie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dostosowując ją do wielkości wynikających  

z dokonanych zmian w budżecie po autopoprawce.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 
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Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/148/2019).    

 

 

21. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UDZIELENIA DOTACJI 

TOWARZYSTWU SALEZJAŃSKIEMU INSPEKTORIA PW. ŚW. WOJCIECHA 

Z SIEDZIBĄ W PILE 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 21 – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji Towarzystwu Salezjańskiemu 

Inspektoria pw. Św. Wojciecha z siedzibą w Pile. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w związku  

z otrzymaniem przez Powiat Aleksandrowski zwiększenia środków finansowych z rezerwy 

części oświatowej subwencji ogólnej na doposażenie publicznych szkół dotowanych przez 

Powiat Aleksandrowski w zakresie nowych pomieszczeń do nauki pozyskanych w wyniku 

adaptacji zachodzi konieczność udzielania dotacji celowej Towarzystwu Salezjańskiemu 

Inspektoria pw. Św. Wojciecha  z siedzibą w Pile, będącemu organem prowadzącym dla 

Liceum Ogólnokształcącego Towarzystwa Salezjańskiego im. Kardynała Augusta Hlonda  

w Aleksandrowie Kujawskim. Zwiększenie środków finansowych z rezerwy części 

oświatowej subwencji ogólnej nastąpiło na wniosek składany przez Powiat Aleksandrowski 

na doposażenie Liceum Ogólnokształcącego Towarzystwa Salezjańskiego w Aleksandrowie 

Kujawskim, zgodnie z kryterium VI, „Kryteriów podziału 0,4% rezerwy części oświatowej 

subwencji ogólnej na rok 2019”. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/149/2019).    

 

 

22. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA BUDŻETU POWIATU 

ALEKSANDROWSKIEGO NA ROK 2020 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 22 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego  

na rok 2020. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że budżet Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2020 rok opracowany został na podstawie wstępnej wielkości 

subwencji i dotacji. Ich wielkość otrzymano z Ministerstwa Finansów i z Urzędu 
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Wojewódzkiego. Duży wpływ na możliwości konstrukcji budżetu miały decyzje podjęte przez 

Rząd w 2019 roku, to jest wzrost minimalnego wynagrodzenia do kwoty 2 600 zł. Skutki tej 

decyzji dla budżetu naszego powiatu to kwota ponad 800 000 zł. Podwyżki płac dla 

nauczycieli, zmiany organizacyjne w zakresie likwidacji gimnazjów to zmiany, które 

spowodowały tylko w zakresie finansowania oświaty konieczność zabezpieczenia środków  

w wysokości 27 733 127, 57 zł. Subwencja i dochody placówek oświatowych to kwota 

19 285 160,09 zł. W związku z tym do oświaty powiat musi dołożyć 8 447 967,49 zł. Wzrost 

subwencji oświatowej w roku 2020 w porównaniu do roku bieżącego wyniósł tylko 1 326 262 

zł a planowane wydatki w tym dziale, w porównaniu z wydatkami roku bieżącego, wzrosły o 

7 309 520, 78 zł. Czynniki te miały ogromny wpływ na konstrukcję strony wydatkowej 

budżetu. Mimo tak ograniczonych możliwości finansowych, w przedstawionym projekcie 

budżetu zabezpieczono środki na realizację ustawowych zadań powiatu i funkcjonowanie 

jednostek organizacyjnych. Niestety nie udało się uwzględnić w nim wszystkich zgłaszanych 

przez radnych propozycji. Pani Starosta złożyła obietnicę, że po otrzymanych ostatecznych 

wielkościach dochodów i rozliczeń roku bieżącego, stopniowo będzie wprowadzała 

dodatkowe zadania do budżetu. Przedstawiony budżet jest budżetem deficytowym  

z deficytem 3 800 000 zł. Jest to spowodowane ujęciem w budżecie zadań inwestycyjnych, 

tych kontynuowanych w zakresie inwestycji drogowych takich jak przebudowa drogi 

powiatowej Ciechocinek-Siutkowo etap 2; przebudowa drogi powiatowej  

Straszewo-Koneck. Wprowadzono też nowe zadania w zakresie dróg powiatowych 

mianowicie przebudowa drogi powiatowej Turzno-Seroczki, na to zadanie o całkowitej 

wartości 6 520 000 zł przewidujemy uzyskać dofinansowanie w 50% z Funduszu Dróg 

Samorządowych oraz środki z Gminy Koneck w kwocie 200 000 zł. W zakresie inwestycji 

drogowych ujęto środki w wysokości 60 000 zł na opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej na przebudowę drogi powiatowej Ciechocinek-Dąbrówka Duża na odcinku  

o długości 2,0 km oraz opracowanie dokumentacji dla zadania przebudowa drogi powiatowej 

ulicy Narutowicza w miejscowości Aleksandrów Kujawski – koszt 103 074 zł, w tym 50 000 

zł dofinansowania z Miasta Aleksandrowa Kujawskiego. Oprócz wyżej wymienionych zadań 

uwzględnione zostały środki związane z budową Placówki Socjalizacyjnej – wartość tej 

inwestycji to 1 700 000 zł - zakładamy, że uda nam się pozyskać dofinansowanie  

w wysokości 50% wartości zadania. Kolejne zadanie na które zabezpieczono udział własny 

powiatu w wysokości 70 000 zł niezbędny jest do otrzymania dofinansowania na budowę 

windy w budynku Starostwa Powiatowego. Wydatki związane z kontynuacją projektu 

Infostrada Kujaw i Pomorza to kwota 1 429 227,62 zł, z tego dofinansowanie wyniesie 

1 214 843,44 zł. Ogółem na wydatki inwestycyjne realizowane w 2020 roku przewidziano 

kwotę w wysokości 8 652 301,62 zł przy planowanym dofinansowaniu zewnętrznym  

w wysokości 3 649 843,44 zł. Oczekujemy również na decyzję w sprawie dofinansowania  

w 50% inwestycji z Funduszu Dróg Samorządowych, dotyczy to drogi Turzno-Seroczki. 

Zabezpieczono również udział własny w wysokości 366 581,12 zł umożliwiający otrzymane 

dofinansowanie w wysokości 2 077 292,96 zł na realizację projektu „Poprawa jakości usług 

edukacyjnych ZS Nr 1 poprzez wyposażenie warsztatów szkolnych”. Realizacja projektu 

pozwoli na wyposażenie w nowoczesny sprzęt warsztatów. Kolejnym projektem 

kontynuowanymi z lat poprzednich to projekt „Rodzina w Centrum II” oraz „Szkoła 

zawodowa szansą na przyszłość”. Na te projekty zabezpieczono udział własny w wysokości 

ok 35 000 zł przy przewidzianym dofinansowaniu 282 600 zł. W projekcie ujęto środki  

w postaci rezerw w wysokości ogółem 560 000 zł, z tego obligatoryjna rezerwa kryzysowa  

w wysokości 130 000 zł, rezerwa oświaty w wysokości 230 000 zł oraz rezerwa ogólna  

w kwocie 200 000 zł. Środki w formie dotacji celowych dla publicznych i niepublicznych 

jednostek oświatowych to wydatek w wysokości 4 849 000 zł, dla pozostałych jednostek – 

2 315 366 zł, czyli razem ponad 7 mln zł. Biorąc pod uwagę sposób finansowania Powiatów, 
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gdzie na wysokość prawie 90% dochodów nie mamy wpływu oraz rosnące z roku na rok 

ustawowe wzrosty wydatków uważam, że przedłożony projekt opracowany przez Zarząd 

Powiatu jest budżetem realnym do wykonania, budżetem na trudne czasy. Pragnę zwrócić 

uwagę na ustawowe ograniczenia wynikające z relacji dochodów bieżących do wydatków 

bieżących tzw. nadwyżki operacyjnej, jej wysokość w roku 2020 to kwota 901 958,18 zł. 

Kwota ta powiększona o nadwyżki z lat poprzednich oraz wpływy z dochodów majątkowych 

powinna pokryć spłaty kredytów i inwestycje. W naszym przypadku udział w zadaniach 

inwestycyjnych to kwota 5 002 458,18 zł. Zarząd Powiatu będzie starał się o pozyskanie  

w 2020 roku dodatkowych środków umożliwiających dofinansowania planowanych 

inwestycji, jednak na chwilę obecną chcąc realizować proponowane inwestycji musimy 

posiłkować się kredytem bankowym. Mam nadzieję, że ostateczne kwoty dotacji i subwencji 

pozwolą nam na rezygnację z zaciągnięcia kredytu. Wysokość przewidywanych do spłat w 

roku 2020 rat kredytów zaciągniętych w latach poprzednich wynosi 1 166 176 zł i pokryte 

będzie  nadwyżkami z lat ubiegłych.  

Z materiałami sesyjnymi radni otrzymali również Uchwałę Nr 1/P/2019 Składu Orzekającego 

Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 28 listopada 2019 roku  

w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Aleksandrowskiego na 

2020 rok. Wynika z niej, iż Regionalna Izba Obrachunkowa postanowiła pozytywnie 

zaopiniować projekt uchwały budżetowej Powiatu Aleksandrowskiego na 2020 rok. Ponadto 

otrzymaliście Państwo również Uchwałę Nr 1/Dpr/2019 Składu Orzekającego Nr 10 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 28 listopada 2019 roku w sprawie 

wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie uchwały 

budżetowej Powiatu Aleksandrowskiego na 2020 rok. Regionalna Izba Obrachunkowa 

pozytywnie zaopiniowała możliwość sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie 

uchwały budżetowej.  

Do projektu uchwały Państwo radni otrzymali również autopoprawkę zmieniającą brzmienie 

§ 5 uchwały na zapis o następującej treści „Limity zobowiązań z tytułu: emisji papierów 

wartościowych oraz kredytów i pożyczek zaciąganych  na sfinansowanie przejściowego 

deficytu budżetu w kwocie 2.000.000,00 zł: zaciąganych pożyczek i kredytów na 

sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 3.800.000 zł”. Na podstawie art. 212 

ust. 1 pkt 6 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych projekt uchwały 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2020 określa limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów  

i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych, o których mowa w art. 89 ust. 1  

i art. 90. W związku z powyższym w projekcie wyżej wymienionej uchwały koniecznym jest 

określenie limitu zobowiązań dotyczących planowanego do zaciągnięcia w 2020 roku kredytu 

na pokrycie planowanego deficytu w wysokości 3.800.000 zł.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały, wynik głosowania to 3 głosy 

ZA i 2 głosy WSTRZYMUJĄCE SIĘ.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna przypominał, że w dniu dzisiejszym jest czas na debatę nad 

budżetem. Rada Powiatu podejmuje najważniejszą uchwałę dotyczącą funkcjonowania 

powiatu w 2020 roku. Budżet został opracowany, tak jak szczegółowo mówiła pani Starosta, 

aby zabezpieczyć finansowanie zadań zarówno własnych jak i zleconych, zadań z zakresu 

administracji rządowej, funkcjonowania jednostek jak i innych kwestii, którymi powiat się 

zajmuje. Konkludując powiedziała pani Starosta, że jest to budżet na trudne czasy i z tym 
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stwierdzeniem pan Radny się nie zgadza. Uważa, że trudne czasy dopiero nadejdą. Pan Radny 

stwierdził, że niepokoi go fakt, że nie jest to budżet zrównoważony, zawiera on deficyt  

w wysokości 3 800 000 zł.   Jeśli kredyt w takiej wysokości zostanie zaciągnięty to będzie to 

prawie maksymalne zadłużenie powiatu, które spowoduje, że w perspektywie kolejnych lat 

powiat nie zrobi nic, nie będzie żadnych możliwości zaciągania kredytów ponieważ powiat 

zbliża się do zadłużenia maksymalnego. Pan Radny zwrócił uwagę na fakt, że w opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej Skład Orzekający oceniając projekt budżetu powiatu, 

zwrócił uwagę, iż niewielkie odchylenie od realizacji zaplanowanych dochodów i wydatków 

bieżących niesie za sobą wysokie ryzyko naruszenia artykułu 242 ustawy o finansach 

publicznych, a w konsekwencji artykułu 243 tej ustawy, który mówi wyraźnie, że organ 

stanowiący powiatu nie może ustalić budżetu jeśli nie są spełnione odpowiednie warunki. 

Kolejna informacji z opinii mówi w sposób następujący Skład Orzekający zwraca uwagę  

i wskazuje, iż w latach 2021-2022 relacja wskaźnika planowanej spłaty rat i wskaźnika 

dopuszczalnej spłaty zadłużenia kształtować się będą w granicach wskaźnika maksymalnego 

gdyż zapas pomiędzy dopuszczalnym a planowanym wskaźnikiem wynosi tylko 0,84%  

i 0,01% planowanych dochodów.  To trzeba sobie uświadomić. Dla pana Radnego ten budżet, 

jeśli chodzi o zadłużenie, jest budżetem nieodpowiedzialnym. Jeśli mówi się o trudnych 

czasach, o których mówiła pani Starosta, to trzeba sobie zdawać sprawę z tego, że te trudne 

czasy dopiero nadejdą. Zbliża się spowolnienie gospodarcze, co spowoduje mniejsze wpływy 

w PITu, CITu. Kontynuowany będzie wzrost płacy minimalnej, wzrost kosztów towarów  

i usług. Mówimy wciąż o dokładaniu środków finansowych do zadań zlecanych powiatowi  

w ślad za którymi nie idą środki, przykładem takiego postępowania są podwyżki dla 

nauczycieli. Pan Radny stwierdził, że nie będzie lepiej a będzie jeszcze gorzej. W ubiegłej 

kadencji Rada Powiatu zdecydowała o zaciągnięciu kredytu w wysokości 4 000 000 zł, stan 

zadłużenia na rok 2019 wynosi, chyba, około 8 500 000 zł ale był to kredyt zaciągnięty na 

inwestycje związane z modernizacją szpitala, gdzie ratuje się zdrowie i życie ludzi. 

Zaciąganie kredytu na inwestycje drogowe, dla pana Radnego, jest nieporozumieniem.  

Najpierw należy starać się o środki zewnętrzne. Pani Starosta mówiła, że stara się  

o dofinansowanie w wysokości 50%. A czemu nie 80% tam gdzie jest możliwość pozyskania 

80% dofinansowania. Patrząc na udziały poszczególnych gmin przy dofinansowywaniach 

inwestycji można zauważyć, że dofinansowania te nie są w wysokości 31%. W takiej sytuacji 

Zarząd Powiatu powinien zimniejszych długość odcinków realizowanych na drogach 

inwestycji alb powinien podjąć uchwałę zwiększającą udział gmin do 50%, żeby  

w następnych latach mieć możliwość aby, w razie nieprzychylnych zdarzeń, nie zablokować 

sobie całkowicie możliwości inwestycyjnych. Mogą się zdarzyć różne sytuacje i co wówczas? 

Zarząd będzie przez 3 lata tylko administrował i nie robił nic więcej. Takie zachowanie, 

zdaniem pana Radnego, jest nieroztropne, nieperspektywiczne i nieodpowiedzialne. Jeśli 

chodzi o inwestycje, w planach są inwestycje drogowe i pan radny wyraził nadzieję, że 

Zarząd poczyni starania aby uzyskać jak najwyższe dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Samorządowych, co w perspektywie mogłoby przyczynić się do tego, że wartość zaciąganego 

kredytu nie będzie wynosiła 3 800 000 zł ale mniej. Rzecz polega na tym aby zaciągnąć 

kredyt w minimalnej wysokości ponieważ powiat zbliża się do maksymalnych wskaźników 

zadłużenia  zbliżające się czasy nie będą czasami lepszymi. Jeśli chodzi o inne wskaźniki  

w budżecie to pan radny stwierdził, że ma na uwadze ludzi. Jeśli chodzi o podwyżki dla 

pracowników to jest informacja, że Zarząd rozpatrzy tę ewentualność w trakcie roku 

budżetowego. Pan radny zasugerował aby się nad tym pochylić ponieważ z jego obserwacji 

wynika, że niektórzy pracownicy zaczynają odchodzić ze Starostwa, zauważalny jest taki 

trend. Nie można dopuścić do sytuacji, że nie będzie miał kto pracować. Już odchodzą 

pracownicy. Polityki powinna być prowadzona w sposób, który nie doprowadzi do fluktuacji 

kadr. Starostwo wykonuje dużo zadań, zadań tych wciąż przybywa a brakuje ludzi do pracy. 
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Wzrasta pensja minimalna i w związku z tym podwyżki dla pracowników bezwzględnie 

powinny znaleźć się w budżecie. Pracowników należy dowartościowywać, należy 

motywować jeśli oczywiście dobrze pracują. Pan Radny stwierdził, ze dochodzą do Niego 

niepokojące informacje na temat klimatu pracy panującego w Starostwie. Zwrócił uwagę aby 

pani Starosta pamiętała o pracownikach w sensie nagród czy też podwyżek. Na to powinno 

być powiat stać. Cóż będzie z tego, że powiat zadłuży się, zrobi wiele dróg jeśli ludzie będą 

odchodzili z pracy w Starostwie ponieważ otrzymują inne, intratne propozycje, między 

innymi, w innych samorządach. Z pracownikiem który odchodzi należy porozmawiać 

dlaczego chce odejść. Odchodzi najprawdopodobniej dlatego, że nie jest usatysfakcjonowany, 

zadowolony z wysokości uposażenie. Jeśli jest to dobry pracownik, mający wpływ na rozwój 

powiatu, wykonuje swoją pracę sumiennie to należy wówczas wyjść do niego z propozycją. 

Tak się w tej chwili nie dzieje.  

Pan Radny stwierdził, że nie będzie głosował za tym budżetem ponieważ nie chce zadłużać 

powiatu, nie chce doprowadzić do sytuacji, że gdy pojawią się jakieś inne, szczególne 

sytuacje. W tym miejscu można wziąć pod uwagę szpital. Co się stanie jeśli szpital, w latach 

2021-2022, będzie przynosił zadłużenie, na co wskazuje sytuacja. Nie ma zmian 

systemowych, służba zdrowia jest w tragicznej sytuacji, Rząd ogłasza podwyżki płacy 

minimalnej ale w sukurs za tym nie są przekazywane środki finansowe. Prezes szpitala  

w trudnej sytuacji zwróci się do Rady Powiatu o pomoc. Co wówczas zrobi powiat, mając 

maksymalne wskaźniki zadłużenia. Będzie się chwalił wykonaną inwestycją na drodze a nie 

będzie posiadał środków na dofinansowanie szpitala. Pan radny powiedział, że nie 

podejrzewa nikogo, że jest to świadome działanie, żeby szpital postawić w stan upadłości, 

a na to, to perspektywicznie wygląda. Powiat będzie miał związane ręce. Pan Radny 

zaproponował żeby ten kredyt maksymalnie zminimalizować po to aby pozostawić furtkę,  

z której będzie można skorzystać w nadchodzących trudnych czasach. Pan radny stwierdził, 

że należy być roztropnym, przewidującym, że należy myśleć w perspektywie nie jednego 

roku ale minimum całej kadencji. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska stwierdziła, że o sprawach 

pracowniczych Starostwa nie będzie dyskutowała na sesji ponieważ nie jest to odpowiedni 

czas i miejsce. Odnosząc się do deficytu w kwocie 3 800 000 zł pani Starosta poinformowała, 

że na dzień dzisiejszy na podstawie wartości, które znamy możemy szacować ten kredyt. Nie 

oznacza to jednak, że będziemy zmuszeni ten kredyt zaciągnąć. Pan Radny był starosta przez 

4 lata i zapewne wie, że w roku budżetowym wiele się może zmienić: powiat może otrzymać 

większe pieniądze z subwencji i dotacji; dofinansowanie na drogę Turzno-Seroczki może być 

w kwocie 80% a nie 50%, na dzień dzisiejszy nikt nie jest w stanie tego przewidzieć 

ponieważ nie ma jeszcze ostatecznej decyzji w tej kwestii; jeszcze nie ogłoszony przetarg na 

te drogę może się zakończyć dla powiatu pomyślnie co spowoduje oszczędność środków 

finansowych. Bieżący rok, jeśli chodzi o budowę dróg, pokazuje, że możemy się spodziewać 

wszystkiego. Początkowo proponowane przez Wojewodę pieniądze z Funduszu Dróg 

Samorządowych okazały się ostatecznie większe. Przetargi tez miały pomyślny dla powiatu 

przebieg. Tak więc w tym momencie nie należy przesądzać o fiasku przyszłorocznego 

budżetu ponieważ przy sprzyjających czynnikach może się okazać, że nie będziemy musieli 

zaciągać żadnego kredytu. Pani Starosta stwierdziła, że jest dobrej myśli. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski powiedział, że nie dziwi Go głos pana Dariusza Wochny 

ponieważ rozumie jego rozgoryczenie i inne spojrzenie na sprawę. Punkt widzenia zależy od 

punktu siedzenia. Kiedyś był On większym optymistą i nie obawiał się tak o ryzyko podczas 

uchwalania budżetu. Teraz Komisje Rady również podchodzą do tego tematu ostrożnie, 

rozważają możliwości i oglądają każdą złotówkę na wszystkie strony, podejmują zaległe 
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tematy takie jak budowy dróg. Widać efekty tego działania a podparcie się kredytem nie jest 

wstydem. Jeśli inwestycje są szybko wykonywane to przynoszą pozytywne efekty w postaci 

choćby unikania inflacji czy efektów podnoszenia cen. Niemniej jednak pan Radny zwrócił 

uwagę na fakt, iż Regionalna Izba Obrachunkowa wypowiedziała się w tej kwestii  

i stwierdziła, że żadnego ryzyka powiat nie ponosi. Pan radny Wochna troszczy się  

o przyszłość powiatu i to chwała mu za to. Nie jesteśmy pewni czy wszystkie zadania będą 

wykonane czy też nie ale odrobina optymizmu i wiary musi być w radnych aby można było 

iść do przodu, nieść postęp a nie tylko skupiać uwagę na pensjach i atrakcyjnych zarobkach 

pracowników administracji. Życie społeczeństwa nie składa się tylko z administracji ale 

również z infrastruktury terenowej.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim odniósł się do wystąpienia przedmówcy i stwierdził, że zgadza 

się z tym, że wszyscy żyją obecnie w takim czasie, w którym infrastruktura drogowa jest 

bardzo ważna. Par radny stwierdził, że się z tym zgadza. Powiedział jednak że dostęp do 

służby zdrowia również jest sprawą bardzo ważną. Podczas posiedzenia Komisji Finansowo-

Budżetowej toczyła się, w obecności pana Prezesa Szpitala, dyskusja na temat szpitala  

w Aleksandrowie Kujawskim. Szpital w roku obecnym, poza przeznaczonymi w budżecie 

środkami na jego cel, otrzymał ponad 400 000 zł dofinansowania od powiatu.  W chwili 

obecnej prezes Szpitala tworząc budżet na przyszły rok widzi już milionowe braki. Większość 

tych brakujących środków musi być przeznaczona na pensje pracowników szpitala. Brakujące 

środki to około 4 000 000 zł z przeznaczeniem, tylko i wyłącznie, na wynagrodzenia. A jest 

przecież wiele innych elementów składowych tego budżetu. Analizując projekt budżetu 

powiatu na rok 2020 należy zachować ostrożność z optymizmem ponieważ jeśli będzie miała 

miejsce sytuacja, że za miesiąc zgłosi się szpital z prośbą o wsparcie to powiat nie będzie miał 

środków na takie wsparcie ponieważ w budżecie nie ma na to zarezerwowanych środków. Pan 

Radny powiedział, że w swojej karierze 17 razy głosował ZA budżetem i jeszcze nigdy nie 

było sytuacji, jaka występuje w chwili obecnej. Na każdym kroku słuchamy, że trzeba 

dołożyć do oświaty, że trzeba dołożyć do służby zdrowia. Do wszystkiego musimy dokładać  

z pieniędzy, które powinny do nas spływać, a które nie wpływają. W Radzie Powiatu jest 

trzech reprezentantów Ciechocinka. Zgłosiliśmy do budżetu trzy zadania: wybudowanie 

pomieszczenia gospodarczego przy niedawno powstałej hali sportowej przy liceum 

ogólnokształcącym, wymalowanie pięciu sal lekcyjnych w tej szkole oraz zwiększenie 

finansowania dotyczącego promocji powiatu. Brak pomieszczenia gospodarczego przy Sali 

gimnastycznej wpływa na bezpieczeństwo odbywających się tam zajęć czy innych imprez 

sportowych. Do tej pory nie pobudowano tego pomieszczenia a teraz my jesteśmy od tego 

aby to zrobić. Nie dostaliśmy na to nawet jednej złotówki. Na jednym z posiedzeń Komisji 

Finansowej pan Radny zaproponował aby stworzyć chociażby dokumentację tego 

przedsięwzięcia na rok przyszły. Niestety nie można na to liczyć. Nawet na pomalowanie tych 

pięciu sal nie można liczyć. A w przyszłym roku nie będzie pięć sal do pomalowania tylko już 

dziesięć. Jeżeli w tej chwili nie stać powiatu aby przeznaczyć 10 000 zł to trudno jest 

uwierzyć, że w przyszłym roku znajdzie się na ten cel 20 000 zł. Czas uchwalania budżetu 

jest to czas, w którym sprawdza się skuteczność radnych. Nie sprawdziliśmy się jako radni  

z Ciechocinka. Nie uzyskaliśmy nic dla szkoły znajdującej się w tym mieście, dla której 

powiat jest organem prowadzącym. Pan radny powiedział, że podziwia kolegów, którzy 

działają na rzecz swoich wyborców załatwiając inwestycje drogowe, stwierdził, że należy im 

się pełen szacunek. Radni z Ciechocinka, w tym roku, nie sprawdzili się. Radnych  

z Ciechocinka jest trzech a oprócz tego na tej sali jest jeszcze dwóch mieszkańców czyli jedna 

trzecia tej Rady Powiatu to mieszkańcy Ciechocinka. Szkoła znajdująca się w Ciechocinku 

nic nie uzyskała w przyszłorocznym budżecie. Ponadto pan radny stwierdził, że wszystkie 

szkoły w obrębie powiatu otrzymały wynagrodzenie za okres strajku natomiast nauczyciele 
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szkoły ciechocińskiej nie otrzymali takiego wynagrodzenia. Pan radny stwierdził, że patrząc 

na przedstawiony projekt budżetu, nie liczy, że cokolwiek zostanie zrobione w szkole  

w Ciechocinku ponieważ przyszły rok będzie to okres przetrwania. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski stwierdził, że bardzo dobrze że wywiązała się w tym 

temacie dyskusja. Zgodził się z przedmówca, iż każdy powinien zabiegać o inwestycje na 

swoim terenie. Podkreślił jednak, że powiat to nie tylko Ciechocinek. Zwrócił uwagę na fakt, 

że drogi przyjęte obecnie do realizacji są drogami, które przez wiele lat nie były nawet 

remontowane. Na przykład droga od Konecka do Seroczek powinna być definitywnie 

zamknięta z uwagi na stan w jakim się znajduje. Staramy się działać sprawiedliwie. 

Inwestycje musza być wszędzie. Nie tylko w Nieszawie, nie tylko w Ciechocinku. Jest też coś 

takiego jak prowincja i tam też muszą być wprowadzane inwestycje.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim zauważył, że nie neguje budowy dróg a jego intencją było 

pokazanie jak ograniczony jest przyszłoroczny budżet. 

 

Radny Pan Andrzej Łozicki odnosząc się do słów radnego Draheima powiedział, że za 

wcześnie jest mówić, że radni z Ciechocinka się nie sprawdzili. Projekt przyszłorocznego 

budżetu jest jaki jest. Tak jak powiedziała pani Starosta istnieje wiele niewiadomych,  

w trakcie trwania roku budżetowego będą wyjaśniały się kwestie subwencji i innych dopłat. 

Pan radny stwierdził, że kwestia dotycząca sali gimnastycznej przy szkole w Ciechocinku 

zostanie pozytywnie rozwiązana a spotykając się pod koniec przyszłego roku również pan 

Radny Draheim powie, że mieliśmy rację wykazując w tej kwestii optymizm.  

 

Radny Pan Arkadiusz Gralak w odniesieniu do wypowiedzi radego Dariusza Wochny 

stwierdził, że istnie duże ryzyko, że w sposób coraz szybszy i ciągły będziemy z pracy  

w Starostwie pozbywać się specjalistów. Jeżeli nie zadbamy o administrację samorządową, 

jeżeli nie zabezpieczymy środków na wynagrodzenia dla specjalistów, którzy są potrzebni. 

Można wówczas stanąć  na drodze, wypiąć pierś ale najpierw ktoś musi wykonać pracę 

pracownicy w wydziałach. Pan radny stwierdził, że przygląda się procesowi rekrutacji i widzi 

jakie są problemy z pozyskaniem pracowników do Wydziału Budownictwa i Architektury. 

Ludzie, którzy mogli by pracować w administracji idą pracować do prywatnych 

przedsiębiorstw bo tam mają możliwość zarobienia o wiele więcej. Trzeba się nad tym 

zastanowić. Pan radny stwierdził także, że niepokojący jest udział wydatków na oświatę  

i wychowanie, jest to 37,6% ogólnej kwoty wydatków w budżetu wynoszącej 74 000 000 zł. 

W poprzedniej kadencji rozpoczęliśmy dyskusję o powiatowym systemie oświaty  

i najprawdopodobniej trzeba będzie, z podniesioną głową, odważnie patrząc się w oczy 

dyrektorom i nauczycielom, podjąć próbę reformowania w powiecie systemu oświaty.  

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Jerzego Draheima dotyczącej dofinansowania w 2019 

roku szpitala powiatowego w wysokości 400 000 zł to pan radny zauważył, że to 

dofinansowanie było wyższe bo, zgodnie z uchwałą, szpital otrzymał w 2019 roku jeszcze 

1 200 000 zł. Trzeba mieć na uwadze, że potrzeby szpitala będą wciąż wzrastać. Istnieje 

ryzyko, że procent odchylenia dotyczący nadwyżki operacyjnej, wynosi tylko i aż 1,43%.  

W tej kwestii pan radny podziela wątpliwości przedmówców. 

W odniesieniu do lokalnych społeczności, których radni są reprezentantami to stwierdził, że 

przedstawiciele z Ciechocinka mogą odczuwać gorycz czy dyskomfort patrząc na wydatki 

inwestycyjne. Pan radny zwrócił się do radnych z Aleksandrowa Kujawskiego czy ich 

odczucia nie są takie same. Jakie inwestycje pozostaną po radnych patrząc na rok 2019  

i 2020. Radny Draheim stwierdził, że powiatu nie stać na 20 000  zł na wykonanie 

dokumentacji związanej w liceum w Ciechocinku. Pan radny stwierdził natomiast, że powiatu 
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nie stać na to aby postawić pięć ławek w parku przy Zespole Szkół Nr 1 w Aleksandrowie 

Kujawskim. Należy również zastanowić się nad przyszłością budynku po byłym internacie 

przy Zespole Szkół Nr 1. Należy podejść do tego tematu bo, jak słusznie zauważył radny 

Dariusz Wocha, za rok będzie można się już tylko przyglądać. Powiat będzie administratorem 

budżetu przez który tylko przepływają pieniądze. Tak będą wyglądały budżety kolejnych lat. 

Pan Grzegórski obruszył się na słowa radnego Draheima dotyczące skuteczności niektórych 

radnych. Pan Gralak przypomniał panu Grzegorskiemu, że w niespełna pół poprzedniej 

kadencji, inwestycja o którą zabiegał radny Grzegórski była zrobiona. Pan radny stwierdził, 

że nie mówi tego po to aby czynić wyrzut. Jeśli zaś chodzi o prowincję to pan radny 

stwierdził, że prowincja to jest stan umysłu. Na Komisji pan radny zadawał pytanie dlaczego 

planuje się tak niski dochód majątkowy, na poziomie 100 000 zł kiedy na poprzedniej sesji 

rada podjęła uchwałę o przeznaczeniu garaży do sprzedaży. Wówczas z uzasadnienia do 

projektu uchwały wynikało, że może to przynieść dochód w wysokości 600 000 zł. Pan radny 

spytał dlaczego ustalony został dochód majątkowy na poziomie 100 000 zł? Czy ze względu 

ostrożnościowego aby później wykazać wolne środki. Tak robi się na spłatę to oznacza, że jest 

źle.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour zwracając się do radnego Draheima stwierdził, że cieszy się, że 

reprezentuje w Radzie Ciechocinek, odnosząc się do pojęcia skuteczności danego radnego czy 

też grupy radnych stwierdził, zż ważne jest aby skuteczna była cała rada. Pan radny odniósł 

się do kwestii liceum w Ciechocinku i zauważył, że to dyrektor szkoły powinien podjąć 

sprawę ewentualnych potrzeb szkoły. Pan radny pomimo tego, że bywał w tej szkole nie 

słyszał od dyrektora szkoły o takiej potrzebie jaką zgłaszał radny Draheim. Być może pan 

Draheim ma lepszy kontakt z dyrektorem szkoły. Warto aby każdy dyrektor rozmawiał  

z radnymi reprezentującymi dany teren wówczas będzie większa skuteczność. Jeśli zaś chodzi 

o kwestie związane ze szpitalem to trzeba mieć na uwadze, to że szpital nie jest jednostką 

która ma przynosić zyski. Dobrze jest wówczas gdy szpital nie przynosi strat, nie ma długów. 

Rolą pana prezesa szpitala jest dążenie do takiego stanu. W chwili obecnej problem szpitali 

jest problemem ogólnopolskim. Ostatnie lata były latami bardzo dużych inwestycji w naszym 

szpitalu, takich o których marzy każdy szpital powiatowy. Rada Powiatu, pomimo 

chwiejności przepisów, musi robić wszystko aby nawet kosztem kredytu, ratować szpital. 

Zaciągnięcie kredytu nie jest żadnym wstydem. Powinien on być wzięty rozsądnie i należy 

mieć na uwadze jakie korzyści wypłyną z jego zaciągnięcia. Pan radny podkreślił, że uważa, 

iż jeśli chodzi o szpital to Rada Powiatu powinna zrobić wszystko aby pomagać szpitalowi, 

nawet kosztem kredytu. Pan radny wyraził nadzieje, że w następnych latach zmieni się na 

lepsze finansowanie szpitali. Podkreślił, że sprzęty, które szpital pozyskał w ostatnich latach 

są sprzętami drogimi a zakup takich sprzętów z własnego budżetu byłby ogromnym 

obciążeniem. Szpital pozyskując sprzęt korzystał z dotacji unijnych czy też rządowych i były 

to duże pieniądze. 

 

Wicestarosta Aleksandrowski Pan Adam Potaczek odniósł się głosów swoich 

przedmówców zatroskanych o budżet, głosów z którymi się zgadza. Zarówno pani Starosta 

jak i cały Zarząd Powiatu chciał stworzyć ten budżet na zasadzie realnej a nie budżet science 

fiction. Dlatego też po stronie przychodów postawiono kwoty, które są realne do uzyskania,  

z dużym prawdopodobieństwem jesteśmy pewni, że je otrzymamy. Zwracając się do radnego 

Gralaka Wicestarosta powiedział, że Zarząd ma na uwadze zakup ławek do parku przy 

Zespole Szkół Nr 1. Kolejna sprawą jest budynek po byłym internacie, na tej samej działce 

jest też posadowiony Pałac Trojanowskich, który również ulega dewastacji. Dlatego też 

stawiając na szali budynek po internacie i wspomniany Pałac Trojanowskich pan Wicestarosta 

stwierdził, że osobiście w pierwszej kolejności stawiałby na remont pałacu. Jeśli chodzi o salę 
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gimnastyczną przy szkole w Ciechocinku to pan Wicestarosta poinformował, że w miejscu 

gdzie w chwili obecnej próbuje się zrobić pomieszczenie gospodarcze, które rzeczywiście jest 

potrzebne, w projekcie podczas budowy sali nie było mowy o takim pomieszczeniu. Tam nic 

wcześniej nie zostało zaniechane. Jeśli chodzi o malowanie sal w szkole w Ciechocinku to 

pan Wicestarosta poinformował, że podjęto kroki zmierzające do znalezienia najemców – 

szkołę prywatną, na te sale. W chwili obecnej nie wiadomo jeszcze jaki będzie skutek tych 

zabiegań ale jeśli uda się wynająć te sale to wiązałoby się to z pozyskaniem dodatkowych 

dochodów, które można by przeznaczyć na remont sal lekcyjnych. Wczoraj miało miejsce 

posiedzenie Komisji Polityki Społecznej w Placówce Socjalizacyjnej gdzie pani Dyrektor 

powiedziała, iż znalazła tylu sponsorów, że ich ilość przekroczyła jej oczekiwania. Pan 

Wicestarosta wyraził pogląd, że należałoby zwrócić się do dyrektorów innych placówek aby  

i oni czynili starania w tym kierunku. Pan Wicestarosta odnosząc się do dyskusji na temat 

zarówno infrastruktury drogowej jak i szpitala stwierdził, że karetka wioząc chorego do 

szpitala musi mieć też dobrą drogę. Wicestarosta zwrócił uwagę, że niedawno została oddana 

do użytku droga  po modernizacji droga Stara Wieś – Nieszawa, gdzie z pozyskaniem 

środków na jej remont wcześniej było wiele problemów z którymi obecny Zarząd sobie 

poradził. W przypadku tej inwestycji na początku ze strony Marszałka Województwa  

i Wojewody przyrzeczone było dofinansowanie w wysokości 50% natomiast finalnie 

skończyło się na dofinansowaniu na poziomie 80% - 85%. Dlatego też pan Wicestarosta 

wyraził nadzieje, że tam gdzie zaplanowana jest w budżecie inwestycja na 6 000 000 zł to 

powiat nie będzie musiał wykładać ze swojej kasy 3 000 000 zł dofinansowania ale, podobnie 

jak we wspomnianej wcześniej inwestycji, będzie to mniejsza kwota. Jeśli chodzi  

o zmuszanie samorządów aby dofinansowywały remonty dróg w kwocie większej niż 30% 

pan Wicestarosta stwierdził, że można podnieść kwoty dofinansowań ale wówczas może się 

okazać, że tych dofinansowań nie będzie ponieważ włodarze gmin mają podobne do powiatu 

problemy z konstrukcją budżetu na rok przyszły. Wicestarosta odniósł się do kwestii kwoty 

600 000 zł dochodu ze sprzedaży przez powiat garaży. Prosił żeby w tym przypadku zwrócić 

uwagę na problemy występujące wcześniej ze sprzedażą działek, na przykład w roku 2019 na 

sześć działek przeznaczonych do sprzedaży udało się sprzedać tylko jedną działkę. 

Wyceniając działki Zarząd Powiatu opierał się na wycenie szacunkowej a jaka będzie cena 

rynkowa trudno to przewidzieć. Dlatego też w budżecie wpisana jest kwota realna.  

 

Radna Pani Renata Golec stwierdziła, że w dniu dzisiejszym niczego Rada Powiatu nie 

przesądza ale nie może patrzeć optymistycznie w przyszłość. Dyskusja jaka toczy się dzisiaj 

powinna w każdym radnym wywołać refleksję dotyczącą przyszłości, co wydarzy się za rok, 

dwa czy trzy lata, a być może dopiero co wydarzy się za pięć czy też sześć lat. Pani radna 

stwierdziła, że nakłady na oświatę będą coraz wyższe. Nie składają się na to tylko 

wynagrodzenia ale też utrzymanie całej infrastruktury oświatowej. Bardzo dobrze, że udało 

się przeprowadzić termomodernizację Zespołu Szkół Nr 2 ale ta szkoła czeka jeszcze na 

kompleks boisk. Jest fantastyczne miejsce aby to zrobić. Remontu wymaga Zespół Szkół Nr 1 

włącznie z budynkiem po internacie. Pani radna zwróciła się do radnego Grzegórskiego 

przypominając posiedzenie Komisji Polityki Społecznej, na którym pan dyrektor szkoły 

tłumaczył dlaczego pewne sprawy remontowe, inwestycyjne nie są czynione w szkole. Otóż 

nie są one czynione ponieważ dyrektor nie otrzymał środków. Jeśli powiat nie daje pieniędzy 

to później nie można się dziwić, że pewne sprawy nie zostały zrobione, pewne inwestycje 

zrealizowane i nie skłaniajmy dyrektora, żeby się z tego tłumaczył. Pani radna stwierdziła, że 

każdy z dyrektorów jednostek jest w stanie zaplanować i przeprowadzić inwestycje w swojej 

jednostce ale najpierw musi dostać na to pieniądze od powiatu. Reasumując pani radna 

stwierdziła, że zastanawia się na tym jak będą w przyszłości wyglądały prace na terenie 

powiatowych jednostek oświatowych ponieważ już można zauważyć, że pewne plany 
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odsuwają się w ściśle nieokreśloną przyszłość. Być może będzie tak, jak powiedział radny 

Mansour, że trzeba będzie postawić coś na szali, będziemy musieli dokonać wyboru. Oby na 

jednej szali nie stał nasz szpital ponieważ wówczas zostaniemy osądzeni przez wszystkich 

mieszkańców powiatu. Wiadomo jest, że do tego szpitala najlepiej byłoby dojechać dobra 

drogą ale jeśli będziemy musieli dokonywać wyboru to myślę, że postawimy na tej szali życie  

i zdrowie mieszkańców i wówczas będziemy musieli wziąć kredyt. Tylko, że nie będziemy 

mieli zdolności kredytowych i w związku z tym, snując dalsze refleksie, na tej szali 

postawimy szpital. Pani radna stwierdziła też, że rozumie radnego Draheima i jego obaw  

o szpital ponieważ na każdym posiedzeniu Komisji Finansowej głos zabiera Prezes Szpitala 

przekazując, z jednej strony optymistyczne informacje, że szpital się rozwija, że 

przeprowadzane modernizacje pozwalają spełniać coraz wyższe wymagania. Ale problem jest 

inny: szpital generuje straty. Jeśli strona rządowa stanie na wysokości zadania i zmieni 

finansowanie szpitali to będzie to właściwe rozwiązanie ale jeśli tak się nie stanie powiat 

będzie miał problem i wówczas każdy z radnych, na oczach mieszkańców, będzie musiał się 

określić i tłumaczyć.  

Pani radna podsumowała, że budżet jest trudny ale należy patrzeć z, choćby najmniejszą dozą, 

optymizmu w przyszłość ale nie zachwycać się tym optymizmem. Rada Powiatu musi myśleć 

perspektywicznie wybiegając na wiele lat do przodu. W związku z tym należałoby pomyśleć, 

czy trzeba wziąć kredyt w takiej wysokości czy jednak mniejszy, skracając odcinek 

remontowanej drogi ale zostawiając sobie możliwości finansowe związane z ewentualnym 

wsparciem szpitala w razie zaistnienia takiej potrzeby.  

 

Rady Pan Arkadiusz Gralak odnosząc się do wypowiedzi przedmówców stwierdził, że 

szpital zawsze będzie najbliższy sercu radnych ponieważ jest miejscem gdzie ratuje się życie  

i drowie. Jakakolwiek nie byłaby sytuacja powiatu zawsze trzeba będzie pomóc szpitalowi, 

zawsze go zasilić, zawsze go wesprzeć. Mówiąc o wskaźniku w planowanym na 2020 rok  

w budżecie, widzimy w nim zagrożenie, że nie będziemy w stanie pomóc szpitalowi w razie 

wystąpienia takiej potrzeby. I wówczas radni będą tłumaczyć się przed mieszkańcami powiatu 

co takiego zrobili, że nie mogą pomóc szpitalowi.  

Odnosząc się do kwestii dochodów majątkowych pan radny stwierdził, że te 100 000 zł 

zaplanowane w budżecie jest to daleko idąca ostrożność. Jeśli chodzi o sprzedaż działek 

należy się postarać żeby zostały one sprzedane. Należy również uatrakcyjnić teren w pobliżu 

tych działek, chociażby teren przy Zespole Szkół Nr 1 właściwie zagospodarować, zrobić 

ogrodzenie. Problemem jest też kwestia ulicy Granicznej w Aleksandrowie Kujawskim, gdzie 

powinna być już na drodze położona warstwa ścieralna. Pan radny stwierdził, że przed 

powiatem piętrzą się różne problemy. Projekt budżetu jest listą życzeń i do tej listy dopisuje 

się różne życzenia. Za chwilę pojawi się kolejny problem a jest to problem związany z ulicą 

Wojska Polskiego w Aleksandrowie Kujawskim i jeszcze wiele, wiele innych. 

 

Radny Pan Dariusz Wochna stwierdził, że nie zgada się z Wicestarostą, że jest to budżet 

optymalny ponieważ budżetem optymalnym jest budżet zrównoważony a ten budżet jest 

budżetem z deficytem. Należy mieć nadzieję, że Zarząd Powiatu będzie myślał 

perspektywicznie bo jest za to odpowiedzialny. Musi wziąć pod uwagę możliwość 

ewentualnego przyszłego spowolnienia gospodarczego, wzrostu cen podwyższenia płacy 

minimalnej i tak planować budżet, żeby w razie nagłej sytuacji mieć możliwość reakcji. Jeśli 

chodzi o szpital to wszyscy radni wyrażają troskę w tej kwestii ale pan Prezes musi sobie 

zdawać sprawę z tego, że nie może dojść do sytuacji, że będzie wnioskował i pieniądze  

i zawsze będzie te pieniądze otrzymywał. Szpital jest spółką prawa handlowego i powinien 

się bilansować. Sytuacja w służbie zdrowia jest katastrofalna. Zadłużenie szpitali 

powiatowych szacuje się na kwotę ponad 14 000 000 000 zł i ze strony rządzących nie ma 
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propozycji załagodzenia tej sytuacji. Trzeba mieć na uwadze fakt, że szpital na pewno będzie 

miał duże kłopoty ze zbilansowaniem każdego roku.  Pan radny zwrócił również uwagę na 

fakt, że Powiat poręczył za pożyczkę zaciągniętą przez Szpital w kwocie 347 000 zł. Jeśli 

Szpital będzie miał kłopoty i nie będzie jej spłacał to będzie musiał zrobić to Powiat.  

Pan Radny wyraził nadzieje, że wszystkie zadania inwestycyjne ujęte w budżecie zostały 

właściwie skalkulowane i, że okaże się, że koszty wykonania, po rozstrzygnięciu postępowań 

przetargowych, okażą się niższe. 

Odnosząc się do Wieloletniej Prognozy Finansowej pan Radny zauważył, że Zarząd, jeśli 

doszłoby do zaciągnięcia kredytu, to planuje spłatę tego kredytu ze środków pozyskanych ze 

sprzedaży placówki socjalizacyjnej. Pan Radny poddał w wątpliwość takie rozwiązane 

stwierdzając, że nie wiadomo czy budynek ten będzie sprzedany, czy będą jakieś inne 

pomysły na jego zagospodarowanie, czy w ogóle do tego czasu będzie wybudowany budynek 

nowej placówki w roku 2020. Pan radny zaapelował aby jak najmniej zadłużać powiat, ciąć 

koszty tam gdzie tylko można to zrobić po to aby w razie niekorzystnego obrotu spraw mieć 

możliwość reakcji.  

Odnosząc się do kwestii budynku po internacie przy Zespole Szkół Nr 1 pan Radny 

poinformował, że poprzedni Zarząd rozważał różne opcje rozwiązania tej kwestii  

i zasugerował Zarządowi, aby zainteresować się środkami z Urzędu Marszałkowskiego  

z ekonomii społecznej, gdzie marszałek dysponuje potężnymi środkami finansowymi. 

Wcześniej były plany wykorzystania tych środków. 

Ostatnią sprawą jaką poruszył pan Radny dotyczyła Gminy Waganiec a konkretnie inwestycji 

współfinansowanej przez Gminę Waganiec, która miała miejsce w poprzedniej kadencji. Pan 

Radny spytał jak sytuacja wygląda na dzień dzisiejszy: czy Gmina przekazała już środki czy 

też nie. Jeśli nie przekazał to czy Powiat wystąpił już na drogę sądową. Kolejne pytanie 

dotyczyło inwestycji drogowych, czy tam gdzie są zaplanowane inwestycje 

współfinansowane przez poszczególne gminy zawarte zostały już porozumienia z gminami 

czy, na razie, są to tylko ustne deklaracje o wysokości środków finansowych.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska stwierdziła, że u wszystkich radnych 

występuje niezadowolenie z przewidywanego w budżecie deficytu a jednocześnie w dalszych 

wypowiedziach wskazują na kolejne sprawy, które należałoby zrealizować. Pani Starosta 

zauważyła, że jeśli w budżecie nie pojawiłyby się żadne inwestycje były on budżetem 

zrównoważonym. Ale nie na tym to polega, żeby nie wykonywać inwestycji tylko żeby 

równoważyć budżet. W ciągu roku budżetowego może okazać się, że deficyt nie będzie tak 

duży jak zakłada to projekt.  

Odpowiadając na pytanie Radnego Wochny dotyczące zaległości Gminy Waganiec pani 

Starosta odpowiedziała, że w dniu 12 grudnia został złożony pozew do sądu w tej sprawie. 

Powiat będzie domagał się zwrotu środków wraz odsetkami. Jak wszyscy radni pamiętają 

sprawa to ma swój początek w 2018 roku. Gmina Waganiec nie jest zadowolona z jakości 

wybudowanej przez poprzedni Zarząd Powiatu drogi i w związku z tym nie chce przelać 

środków finansowych za współfinansowanie tego zadania. Gmina nie zrobiła tego w 2018 

roku. W  2018 roku ówczesny Zarząd Powiatu nie dołożył należytych starań  aby Gmina 

wywiązała się ze swoich zobowiązań.  

Jeśli chodzi o kwestię porozumień z poszczególnymi gminami w zakresie współfinansowania 

inwestycji drogowych to pani Starosta poinformował, że porozumienie zostało zawarte  

z Gminą Koneck natomiast z innych gmin, na chwilę obecną są zapewnienia ustne. Ponadto  

w międzyczasie również Wójt Gminy Zakrzewo ustnie zapewnił, że postara się znaleźć środki 

w budżecie aby dofinansować modernizację drogi Turzno-Seroczki. Pani Starosta podkreśliła, 

że w chwili obecnej zarówno powiat jak i wszystkie gminy mają taki sam problem – 
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konstrukcja budżetu. W związku z tym poszczególni wójtowie, pomimo szczerych intencji, 

nie mogą ze 100% pewnością zadeklarować udziału własnego.  

 

Radny Pan Dariusz Wochna pani Starosta przekazał informacje na temat zawarcia z Gminą 

Koneck porozumienia na kwotę 50 000 zł a w projekcie budżetu zapisane jest 80 000 zł. Pan 

Radny spytał z czego wynika ta rozbieżność.  

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska odpowiedziała, że Wójt Gminy 

Koneck kilkukrotnie ustnie deklarował kwotę 80 000 zł i taka kwota została wprowadzona do 

budżetu. W terminie późniejszym, pisemnie, Wójt zadeklarował 50 000 zł z jednoczesną 

deklaracją, że jeśli się uda to tych pieniędzy będzie więcej.  

 

Radny Pan Lotfi Mansour stwierdził, że nie można rozmawiać na temat budżetu pomijając 

Szpital Powiatowy. Jeśli chirurg stwierdza, że jest martwy palec to nie można wyciąć całej 

ręki. Należy wówczas leczyć palce aby uratować rękę. Pan radny stwierdził, że pomimo 

starań Prezesa, szpital przynosi straty. Należy w tej sytuacji rozmawiać na temat przyczyn 

takiego stanu rzeczy. Należy głośno mówić o tym, że w naszym szpitalu nie wszystkie 

oddziały są rentowne. Są odziały deficytowe a ich utrzymywanie uczestniczy w generowaniu 

straty. Rolą wszystkich Radnych, Zarządu Powiatu, Rady Nadzorczej Szpitala i Pana Prezesa 

jest podjęcie, w stosowanym momencie, decyzji jak ratować oddziały, które na dzień 

dzisiejszy przynoszą zyski a co zrobić z oddziałami przynoszącymi straty. Jest to kwestia nad 

którą w przyszłości trzeba się będzie pochylić. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski spytał czy ktoś z radnych 

chce złożyć wniosek w sprawie wprowadzenia zmian do projektu budżetu. W związku z 

brakiem chętnych do złożenia wniosku oraz do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał 

pod głosowanie projekt przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: Magdalena Kiciak-Kucharska. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Dariusz Wochna. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/150/2019).    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski pogratulował Staroście, 

Zarządowi Powiatu, pani Skarbnik oraz całemu zespołowi biorącemu udział w tworzeniu 

budżetu. Życzył powodzenia w realizacji budżetu. Powiedział że zdaje sobie sprawę z faktu, 

że rok następny a także kolejne lata będą latami trudnymi. Zwrócił jednak uwagę na fakt, że 

Trybunał Konstytucyjny w uzasadnieniu do wydanego wyroku stwierdził, że obciążanie 

samorządów długami szpitali jest przerzucaniem obowiązku Państwa na samorządy. Trybunał 

dał na dostosowanie przepisów do wyroku, osiemnaście miesięcy i należy mieć nadzieję, że  

w przeciągu tego czasu dojdzie do zmian.   

 

Rady Pan Dariusz Wochna powiedział, że na pewno pan Przewodniczący widzi stosunek 

Władzy do wyroków Trybunału Konstytucyjnego. Przykładem niech będzie stosunek do 

wyroków Trybunału Sprawiedliwości Unii Europejskiej.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski stwierdził, że tutaj sytuacja 

jest nieco inna bo w tym przypadku wyrok wydał polski Trybunał Konstytucyjny. 

 

 

23. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE UCHWALENIA WIELOLETNIEJ 

PROGNOZY FINANSOWEJ POWIATU ALEKSANDROWSKIEGO NA LATA 

2020-2030 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 23 – podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2020-2030. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że Wieloletnią 

Prognozę Finansową sporządzono na okres obejmujący lata 2020 – 2030, to jest na okres 

spłat zaciągniętych i planowanych do zaciągnięcia zobowiązań finansowych. Wieloletnia 

Prognoza Finansowa zawiera zestawienie planowanych do osiągnięcia w latach kolejnych 

dochodów i wydatków jak również prognozę kwoty długi i spłat zobowiązań. Starosta 

poinformowała również, że radni otrzymali z materiałami sesyjnymi Uchwałę  

Nr 1/WPF/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 

z dnia 29 listopada 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego. 

Wynika z niej, iż Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej Pan Maciej Włoch poinformował, że 

Komisji pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 3 osoby były ZA, 2 osoby 

WSTRZYMAŁY SIĘ od głosu. 

 

Skarbnik Powiatu Pani Dorota Sobierajska powiedziała, że przysłuchiwała się dyskusji  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2020 i w związku z tym chciałaby powiedzieć 

kilka słów na temat Wieloletniej Prognozy Finansowej. Opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej zwraca uwagę  na obowiązujące przy konstrukcji budżetu wskaźniki. 

Wskaźniki te będą coraz bardziej wymuszały podjęcie przez radnych działań w zakresie 

konstruowania następnych budżetów, które będą coraz bardziej ograniczające. Pani Skarbnik 

zauważyła, że państwo Radni mają bardzo szerokie plany dotyczące inwestycji ale jeśli nie 

zmieni się sytuacja finansowania powiatów nie będzie można w ogóle inwestować. Dojdzie 

do sytuacji, że trzeba będzie wręcz stanąć przed wyborem z czego zrezygnować z wydatków 

bieżących. Dlatego też pani Skarbnik wystosowała prośbę do państwa Radnych aby 

zastanowili się w jaki sposób wpłynąć na zmianę sposobu finansowania powiatów. Powiaty 

nie są wyposażone w żadne narzędzia umożliwiające inwestowanie. Ponadto na powiaty 

nałożono obowiązek w zakresie finansowania, współfinansowania szpitali, gdzie w ogóle nie 

ma żadnego źródła dochodów umożliwiających nam realizacje tego zadania. W odpowiedzi 

na uzasadnienie, które pani Skarbnik otrzymała w informacjach o wielkości subwencji 

oświatowej na rok 2020 Ministerstwo odpowiada, że subwencja oświatowa nie jest jedynym 

źródłem, z którego maja być finansowane wydatki oświatowe. Proszę więc powiedzieć jakie 

jest inne źródło. Powiat nie ma własnych podatków, nie ma wpływu na pobierane opłaty, 

otrzymywane środki w 90% musi przekazywać na wskazane przez ustawodawcę cele. 

Ponadto do powiatu trafia wiele wniosków o współfinansowanie. Komenda Powiatowa 

Państwowej Straży Pożarnej jest niedofinansowana i w związku z tym pan Komendant 

zwraca się do powiatu o wsparcie. Prezes Szpitala występuje o udzielenie wsparcia. Różne 

instytucje kierują prośby o udzielenie wsparcia. Pani Skarbnik powiedziała, że jeżeli 
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samorządy nie podejmą wspólnych działań wymuszających zmianę sposobu finansowania to 

samorządom grozi zapaść. Rząd, na przykład, wprowadza zmiany w zakresie podniesienia 

wynagrodzenia nauczycieli stażystów i w uzasadnieniu do tych zmian pisze, że nie rodzi to 

żadnych skutków finansowych, co jest nieprawdą. Jeśli w przyszłym roku dojdzie do 

podniesienia minimalnego wynagrodzenia powiatu nie będzie stać nawet na wypłatę 

wynagrodzeń. Pani Skarbnik skierowała do Radnych prośbę o zrozumienie bieżącej, trudnej 

sytuacji finansowej. Jeśli dojdzie do zaciągnięcia kredytu pani Skarbnik powiedziała, że 

będzie miała wielkie wątpliwości co do udzielenia kontrasygnaty, jeśli wcześniej nie zmieni 

się sposób finansowana. Deficyt jest uchwalony w budżecie. Jest on planowany ale to o 

niczym nie przesądza. Jest deficyt i planowane jest zaciągnięcie kredytu na pokrycie deficytu  

ale aby móc ubiegać się o środki zewnętrzne powiat musi mieć zabezpieczony udział własny  

i inwestycje wprowadzone do budżetu. Te inwestycje co do których istnieje prawie pewność, 

że otrzymamy na nie dofinansowanie zostały w tym projekcie budżetu ujęte. Ale jeśli nie 

zmieni się sposób finansowania powiatów to nie wiem czy udzielę kontrasygnaty na 

zaciągnięcie kredytu – powiedziała pani Skarbnik. Również Zarząd stanie przed dylematem 

czy te inwestycje będzie realizował jeżeli nie uda się pozyskać większych środków na 

dofinansowanie. Przed radnymi jest jeszcze wiele decyzji do podjęcia. Poprosiła aby zwrócić 

uwagę, że w tej prognozie począwszy od roku 2021, jest prognozowany budżet z nadwyżką 

budżetową czyli nie dość, że nie będzie możliwości finansowania to trzeba będzie podjąć 

decyzję w zakresie ograniczenia wydatków bieżących. Kredyt można spłacać tylko  

z przychodów. Inwestować również można tylko z przychodów albo z majątku. W roku 2020 

powiat stanie przed problemem zabezpieczenia środków na podwyżki dla nauczycieli bo są 

one planowane od września a Ministerstwo odpowiada, że samorządy mają te środki 

zabezpieczone w subwencji oświatowej. Dokładamy o 3 000 000 zł więcej do oświaty niż  

w roku ubiegłym a subwencja wzrosła o 1 300 000 zł. Rosną świadczenia związane z pieczą 

zastępczą oraz ze wszystkimi świadczeniami, które mamy. Jest nadzieja, że dochody będą 

trochę większe bo niemożliwe jest żeby dotacje, które otrzymujemy na rok 2020 były  

w mniejszej wysokości niż na rok 2019. Na pewno więc w tym zakresie coś się zmieni. 

Niemniej jednak pani Skarbnik zaapelowała do radnych o rozwagę i ostrożność przy 

wprowadzaniu do budżetu kolejnych wydatków.  

 

Radny Pan Jerzy Draheim stwierdził, że budżet jest już uchwalony i cytując klasyka 

powiedział, że należy wykazać więcej optymizmu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zwrócił się do pani Skarbnik 

mówiąc, że przedstawiony budżet jest tworzony również przez panią Skarbnik. Dlatego mając 

pełne zaufanie zarówno do pani Skarbnik jak i do Zarządu Powiatu, po przedstawieniu 

takiego projektu budżetu Rada Powiatu podjęła uchwałę. Poprosił, odnosząc się do słów 

radnego Draheima, o więcej optymizmu. Jeśli zaś zajdzie taka sytuacja, w której rada stanie 

przed dylematem „co dalej” to wówczas, w porozumieniu z panią Skarbnik, Rada będzie 

podejmowała właściwe decyzje.  

 

Skarbnik Powiatu Pani Dorota Sobierajska powiedziała, że jej wypowiedź związana była 

 z Wieloletnią Prognozą Finansową. Pani Skarbnik zaakcentowała, że musiała powiedzieć to 

co powiedziała ponieważ chciała uświadomić Radym, że następne budżety są planowane  

z nadwyżkami. I ograniczenia związane są z realizacją budżetu w następnych latach. 

Jednocześnie pani Skarbnik zaznaczyła, że ma nadzieje, że sposób finansowania zmieni się na 

korzyść powiatu.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski w związku z brakiem 

chętnych do dalszej dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt 

przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Konstanty Grzegórski, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch. 

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Magdalena 

Kiciak-Kucharska, Dariusz Wochna. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/151/2019).    

 

 

24. PODJĘCIE UCHWAŁY W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY NA WYNAJEM 

PRZEZ NIEPUBLICZNĄ SZKOŁĘ MUZYCZNĄ I ST. CAMERATA 

VLADISLAVIA MAREK DZIĘCIELEWSKI W ALEKSANDROWIE 

KUJAWSKIM LOKALI UŻYTKOWYCH POŁOŻONYCH W BUDYNKU 

BYŁEGO INTERNATU ZESPOŁU SZKÓŁ NR 1 CKP W ALEKSANDROWIE 

KUJAWSKIM NA OKRES POWYŻEJ 3 LAT ORAZ WYRAŻENIA ZGODY NA 

ODSTĄPIENIE OD OBOWIĄZKU PRZETARGOWEGO TRYBU ZAWARCIA 

UMOWY NAJMU. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie 

punktu 24 – podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Niepubliczną 

Szkołę Muzyczną I St. Camerata Vladislavia Marek Dzięcielewski w Aleksandrowie 

Kujawskim lokali użytkowych położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 

CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

 

Starosta Aleksandrowski Pani Lidia Zwierzchowska poinformowała, że w dniu 12 grudnia 

2019 roku Dyrektor Zespołu Szkół Nr 1 Centrum Kształcenia Praktycznego w Aleksandrowie 

Kujawskim zwrócił się z wnioskiem o wyrażenie zgody na zawarcie umowy najmu 

pomieszczeń znajdujących się w budynku byłego internatu na potrzeby związane  

z działalnością Niepublicznej Szkoły Muzycznej I St. Camerata Vladislavia Marek 

Dzięcielewski w Aleksandrowie Kujawskim oraz o odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy. Zgodnie z art. 43 ust. 2 pkt 3 ustawy o gospodarce nieruchomościami 

jednostka organizacyjna jako trwały zarządca ma prawo do oddania nieruchomości lub jej 

części w najem, dzierżawę albo użyczenie na czas nie dłuższy niż czas, na który został 

ustanowiony trwały zarząd, z równoczesnym zawiadomieniem właściwego organu i organu 

nadzorującego, jeżeli umowa jest zawierana na czas oznaczony do 3 lat, albo za zgodą tych 

organów, jeżeli umowa jest zawierana na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub czas 

nieoznaczony, jednak  na okres nie dłuższy niż czas, na który został ustanowiony trwały 

zarząd. Zgoda jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas 

oznaczony strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Wykonanie uchwały powierzone zostanie Dyrektorowi Zespołu Szkół Nr 1, jako trwałemu 

zarządcy, za zgodą Zarządu Powiatu. Ponadto, zgodnie z art. 37 ust 4 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami zawarcie umowy użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu, chyba że Rada 

Powiatu wyrazi zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził 5 minut przerwy  

i poprosił o zebranie się Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej w celu 

zaopiniowania przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Przerwa w obradach sesji od godziny 1343 do godziny 1350. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski wznowił obrady. 

 

Przewodniczący Komisji Mienia Powiatu i Infrastruktury Technicznej Pan Sławomir 

Michalak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski zarządził dyskusję.  

W związku z brakiem chętnych do dyskusji zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 

projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Przebieg głosowania:  

ZA: Agata Ceglewska, Jerzy Draheim, Renata Golec, Arkadiusz Gralak, Konstanty 

Grzegórski, Magdalena Kiciak-Kucharska, Ewelina Lewandowska, Andrzej Łozicki, Lotfi 

Mansour, Sławomir Michalak, Adam Potaczek, Edyta Stefaniak-Mansour, Arkadiusz 

Świątkowski, Małgorzata Wdowczyk, Maciej Włoch, Dariusz Wochna.  

PRZECIW: brak głosów. 

WSTRZYMUJĄCY SIĘ: brak głosów. 

  

Rada podjęła uchwałę stanowiącą załącznik do protokołu sesji (Uchwała Nr IX/152/2019).    

 

 

25. OŚWIADCZENIA I INFORMACJE 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski rozpoczął procedowanie  

punktu 25 – oświadczenia i informacje. Zgodnie z § 47 pkt 8 Statutu Powiatu 

Aleksandrowskiego przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawia na sesji 

rady powiatu sprawozdanie z posiedzeń Komisji. W związku z powyższym Przewodniczący 

poprosił o zabranie głosu panią Edytę Stefaniak-Mansour – Przewodniczącą Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Edyta Stefaniak-Mansour 

poinformowała, że Komisja w okresie między VIII a IX sesją odbyła posiedzenie w dniu 28 

listopada, na którym dokonała analizy projektu budżetu na 2020 rok. 

 

Radny Pan Lotfi Mansour poinformował że przed chwilą rozmawiał telefonicznie  

z Senatorem panem Józefem Łyczakiem, który spotkał się w dniu dzisiejszym z Wojewodą 

Kujawsko-Pomorskim oraz Wiceministrem Zdrowia. Rozmowa dotyczyła, między innymi, 

dyżurów aptek w Powiecie Aleksandrowskim. Pan Senator prosił aby pani Starosta 

wystosowała pisma do Ministra Zdrowia oraz pana Senatora. Pan Senator wyraził nadzieję, że 

problem ten może być rozwiązany na poziomie ministerstwa. 

 

Radny Pan Konstanty Grzegórski nawiązał do uczczenia minutą ciszy ofiar wprowadzenia 

stanu wojennego. Stwierdził, że minuta ciszy jest symbolem, poprzez który czcimy pamięć 

ofiar stanu wojennego. Jednak minuta ciszy to zbyt mało. Nad kwestia stanu wojennego 

powinna odbyć się dyskusja, czy był on wprowadzony słusznie czy też niesłusznie bo to, że 

było to wydarzenie tragiczne to nie ulega żadnej wątpliwości.  
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Radny Pan Dariusz Wochna oświadczył, że 13 grudnia 1981 roku, o godzinie 300 w nocy, 

stał na placu apelowym Wyższej Szkoły Oficerskiej Służb Kwatermistrzowskich i słuchał 

przemówienia generała Wojciecha Jaruzelskiego.  

 

 

26. ZAMKNIĘCIE OBRAD IX SESJI RADY POWIATU. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pan Arkadiusz Świątkowski podziękował udział  

w obradach, złożył życzenia świąteczne wszystkim zebranym oraz mieszkańcom Powiatu 

Aleksandrowskiego po czym zamknął obrady IX sesji Rady Powiatu Aleksandrowskiego. 

 

Zamknięcie obrad IX sesji nastąpiło o godzinie 1400. 

 

 

ZAŁĄCZNIKI: 

1. Zawiadomienie o zwołaniu IX sesji Rady Powiatu z dnia 5 grudnia 2019 roku. 

2. Potwierdzenie odbioru zawiadomienia, porządku obrad i projektów uchwał na IX sesję.  

3. Wniosek Zarządu Powiatu z dnia 4 grudnia 2019 roku o wprowadzenie uchwał do 

porządku obrad IX sesji. 

4. Pismo Zarządu Powiatu z dnia 9 grudnia 2019 roku w sprawie przedłożenia 

autopoprawki do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

części nieruchomości wspólnej w trybie bezprzetargowym 

5. Pismo Zarządu Powiatu z dnia 12 grudnia 2019 roku w sprawie wprowadzenia do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez 

Niepubliczną Szkołę Muzyczną Camerata Vladislawia lokali użytkowych. 

6. Pismo Zarządu Powiatu z dnia 12 grudnia 2019 roku w sprawie rozszerzenia porządku 

obrad IX sesji oraz złożenia autopoprawek do projektów uchwał.  

7. Pismo Starosty Aleksandrowskiego w sprawie przekazania sprawozdania z działalności 

Zarządu Powiatu Aleksandrowskiego w okresie między VIII a IX sesją Rady Powiatu. 

8. Uzupełnienie z dnia 18 września 2019 roku do sprawozdania Starosty z prac zarządu 

Powiatu Aleksandrowskiego z okres między V a VI sesją Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego.  

9. Email z dnia 6 grudnia 2019 roku w sprawie przekazania Zawiadomienia o zwołaniu  

IX sesji Rady Powiatu skierowany do Radych Powiatu Aleksandrowskiego. 

10. Email z dnia 6 grudnia 2019 roku w sprawie zamieszczenia w siedzibie urzędu 

miasta/gminy na terenie Powiatu Aleksandrowskiego Zawiadomienia Przewodniczącego 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego w sprawie zwołania IX sesji Rady Powiatu. 

11. Email z dnia 7 grudnia 2019 roku w sprawie zwołania IX sesji Rady Powiatu skierowany 

do kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, służb, inspekcji i straży. 

12. Lista obecności radnych na IX sesji Rady Powiatu. 

13. Lista obecności zaproszonych gości na IX sesji Rady Powiatu. 

14. Porządek obrad IX sesji Rady Powiatu. 

15. Sprawozdanie Starosty Aleksandrowskiego z działalności Zarządu Powiatu 

Aleksandrowskiego za okres między VIII a IX sesją.  

16. Uzupełnienie z dnia 9 grudnia do Sprawozdania Starosty Aleksandrowskiego  

z działalności Zarządu Powiatu między VIII a IX sesją. 

17. Uzupełnienie z dnia 12 grudnia 2019 roku do Sprawozdania Starosty Aleksandrowskiego 

z działalności Zarządu Powiatu między VIII a IX sesją.  

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Biuro Kujawsko-

Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Minikowie lokali użytkowych 
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położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

19. Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Biuro 

Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Minikowie lokali 

użytkowych położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu przedłożone 

pismem Zarządu Powiatu z dnia 12 grudnia 2019 roku.  

20. Uchwała Nr IX/134/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Biuro 

Kujawsko-Pomorskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Minikowie lokali 

użytkowych położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

21. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Biuro Kujawsko-

Pomorskiej Izby Rolniczej w Przysieku lokalu użytkowego położonego w budynku 

byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres 

powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu. 

22. Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Biuro 

Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w Przysieku lokalu użytkowego położonego w 

budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na 

okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu przedłożone pismem Zarządu Powiatu z dnia 12 grudnia 

2019 roku. 

23. Uchwała Nr IX/135/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Biuro 

Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej w Przysieku lokalu użytkowego położonego w 

budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na 

okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu. 

24. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie lokalu użytkowego położonego w budynku byłego 

internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat 

oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu. 

25. Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie lokalu użytkowego położonego w 

budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na 

okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu przedłożone pismem Zarządu Powiatu z dnia 12 grudnia 

2019 roku. 

26. Uchwała Nr IX/136/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie lokalu użytkowego położonego w budynku byłego 

internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat 

oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu. 

27. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Stowarzyszenie na Rzecz 

Dzieci i Osób z Niepełnosprawnością Radosny Zakątek lokali użytkowych położonych  

w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na 

okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
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trybu zawarcia umowy najmu. 

28. Uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez 

Stowarzyszenie na Rzecz Dzieci i Osób z Niepełnosprawnością Radosny Zakątek lokali 

użytkowych położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu przedłożone 

pismem Zarządu Powiatu z dnia 12 grudnia 2019 roku.  

29. Uchwała Nr IX/137/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Stowarzyszenie 

na Rzecz Dzieci i Osób z Niepełnosprawnością Radosny Zakątek lokali użytkowych 

położonych w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

30. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 

wspólnej w trybie bezprzetargowym. 

31. Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

części nieruchomości wspólnej w trybie bezprzetargowym. 

32. Uchwała Nr IX/138/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części 

nieruchomości wspólnej w trybie bezprzetargowym. 

33. Projekt uchwały w sprawie przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej 

związanych z kwalifikacją wojskową w 2020 r. 

34. Uchwała Nr IX/139/2019 w sprawie przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji 

rządowej związanych z kwalifikacją wojskową w 2020 r. 

35. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych  

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

36. Uchwała Nr IX/140/2019 w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych  

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

37. Projekt uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

działających na terenie Powiatu Aleksandrowskiego w roku 2020 w tym dyżurów  

w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy. 

38. Uchwała Nr IX/141/2019 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych działających na terenie Powiatu Aleksandrowskiego w roku 2020  

w tym dyżurów w porze nocnej, w niedzielę, święta i inne dni wolne od pracy. 

39. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2020 rok. 

40. Uchwała Nr IX/142/2019 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2020 rok. 

41. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 2020 rok. 

42. Uchwała Nr IX/143/2019 w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 2020 rok. 

43. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu Aleksandrowskiego na 

2020 rok. 

44. Uchwała Nr IX/144/2019 w sprawie ustalenia planu pracy Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2020 rok. 

45. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia kandydatów do składu Powiatowej Rady Rynku 

Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. 

46. Uchwała Nr IX/145/2019 w sprawie wyznaczenia kandydatów do składu Powiatowej 

Rady Rynku Pracy w Aleksandrowie Kujawskim. 

47. Projekt uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej Powiatu Aleksandrowskiego. 

48. Uchwała Nr IX/146/2019 w sprawie nadania Odznaki Honorowej Powiatu 
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Aleksandrowskiego. 

49. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/37/2018 Rady Powiatu Aleksandrowskiego  

z dnia 21 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego 

na rok 2019. 

50. Autopoprawka do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr II/37/2018 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 21 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2019. 

51. Uchwała Nr IX/147/2019 zmieniająca uchwałę Nr II/37/2018 Rady Powiatu 

Aleksandrowskiego z dnia 21 grudnia 2018 roku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2019. 

52. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2019-2034. 

53. Uchwała Nr IX/148/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2019-2034. 

54. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji Towarzystwu Salezjańskiemu Inspektoria 

pw. Św. Wojciecha z siedzibą w Pile. 

55. Uchwała Nr IX/149/2019 w sprawie udzielenia dotacji Towarzystwu Salezjańskiemu 

Inspektoria pw. Św. Wojciecha z siedzibą w Pile. 

56. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego  

na rok 2020. 

57. Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Aleksandrowskiego na rok 2020. 

58. Uchwała Nr IX/150/2019 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Aleksandrowskiego  

na rok 2020. 

59. Uchwała Nr 1/P/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 28 listopada 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 

uchwały budżetowej Powiatu Aleksandrowskiego na 2020 rok. 

60. Uchwała Nr 1/Drp/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 28 listopada 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 

Aleksandrowskiego na 2020 rok. 

61. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Aleksandrowskiego na lata 2020-2030.  

62. Uchwała Nr 1/WPF/2019 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Bydgoszczy z dnia 29 listopada 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 

projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Aleksandrowskiego. 

63. Uchwała Nr IX/151/2019 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Aleksandrowskiego na lata 2020-2030. 

64. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Niepubliczną Szkołę 

Muzyczną I St. Camerata Vladislavia Marek Dzięcielewski w Aleksandrowie Kujawskim 

lokalu użytkowego położonego w budynku byłego internatu Zespołu Szkół Nr 1 CKP  

w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 

65. Uchwała Nr IX/152/2019 w sprawie wyrażenia zgody na wynajem przez Niepubliczną 

Szkołę Muzyczną I St. Camerata Vladislavia Marek Dzięcielewski w Aleksandrowie 

Kujawskim lokalu użytkowego położonego w budynku byłego internatu Zespołu Szkół 

Nr 1 CKP w Aleksandrowie Kujawskim na okres powyżej 3 lat oraz wyrażenia zgody na 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu. 
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Protokolant: 

Agnieszka Sobiecka – Podlewska   ........................................... 

 

Protokół IX sesji sporządzająca podpisała dnia 7 stycznia 2020 roku. 

 

 

 

 

ZATWIERDZAM 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Arkadiusz Świątkowski 


